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I. časť rokovania    9.30 – 11.30 hod.
1.   Otvorenie, zmeny v orgánoch SOPK, kontrola uznesení

2.   Voľba mandátovej a návrhovej komisie

3.   Výročná správa SOPK za rok 2024

4.   Plnenie rozpočtu SOPK za rok 2024

5.   Správa Dozornej rady SOPK k hospodáreniu za rok 2024

6.   Návrh plánu aktivít SOPK na rok 2025

7.   Návrh rozpočtu SOPK na rok 2025

8.   Diskusia

9.   Schválenie návrhu uznesenia a komuniké

II. časť rokovania za účasti hostí  12.00 – 13.30 hod.
1.   Vystúpenie predsedu SOPK

2.   Vystúpenie pozvaných hostí

3.   Odovzdanie „Veľkej ceny SOPK“ za uplatňovanie etických princípov  

       v podnikaní za rok 2024

4.   Odovzdanie ocenenia JAS „TOP študentský tím aplikovanej ekonómie“

Recepcia     13.30 – 15.00 hod.

Miesto rokovania: Hotel Crowne Plaza, Bratislava

 

V Piešťanoch, dňa 6. februára 2025
 

Predstavenstvo Slovenskej obchodnej a priemyselnej komory

Na základe § 9, ods. 4 zákona č. 9/1992 Zb. o obchodných 

a priemyselných komorách v znení neskorších predpisov 

Predstavenstvo SOPK zvolalo Zhromaždenie delegátov SOPK  

na 15. mája 2025 v Bratislave s týmto programom:

ZHROMAŽDENIA 
DELEGÁTOV SOPK

ZVOLANIE

Registrácia delegátov   9.00 – 9.30 hod.

http://sopk.sk/
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KOŠICE

TRNAVA

TRENČÍN

TÉMA

Vážení členovia SOPK!
Vo februári a marci 2025 sa uskutočnili rokovania 

najvyšších orgánov regionálnych komôr SOPK – 

zhromaždenia delegátov (Žilina, Bratislava) a valné 

zhromaždenia členov regionálnych komôr (Trnava, 

Nitra, Košice, Prešov, Trenčín, Banská Bystrica).

Členovia SOPK a delegáti bilancovali uplynulý rok 

a posudzovali a schvaľovali komorové dokumenty, 

ktoré budú ovplyvňovať ich činnosť v roku 2025.

V marcovom čísle komorového mesačníka ste sa 

dozvedeli, o čom rokovali členovia SOPK v štyroch 

regiónoch vo februári (Trnava, Nitra, Košice, Prešov).

V tomto, aprílovom čísle, prinášame informácie 

o rokovaniach druhej štvorice regiónov (Trenčín, 

Žilina, Banská Bystrica, Bratislava).

A ako tieto rokovania v regiónoch Slovenska 

a problémy, ktoré tamojší podnikatelia vnímajú 

ako najviac ohrozujúce ich podnikanie, hodnotí 

predseda SOPK Peter Mihók? Dozviete sa 

z rozhovoru na stranách 10 a 11.

l l l

Tak ako každý rok, aj v roku 2025 sa v máji 

uskutoční rokovanie najvyššieho orgánu SOPK – 

Zhromaždenia delegátov Slovenskej obchodnej 

a priemyselnej komory. Delegáti na ňom zaujmú 

stanovisko k aktuálnemu vývoju hospodárskej 

situácie a podnikateľského prostredia na Slovensku 

a schvália príslušné vnútrokomorové dokumenty.

V rámci slávnostnej časti budú okrem iného 

ocenené Veľkou cenou SOPK firmy za uplatňovanie 

etických princípov v podnikaní.

Zhromaždenie delegátov SOPK  
sa uskutoční 15. mája 2025 v hoteli 
Crowne Plaza v Bratislave.

PREŠOV

BRATISLAVA

ŽILINA

BANSKÁ  
BYSTRICA

NITRA

http://www.sopk.sk/tt
http://www.sopk.sk/tn
http://www.sopk.sk/po
http://www.sopk.sk/ba
http://www.sopk.sk/ke
http://www.sopk.sk/nr
http://www.sopk.sk/za
http://www.sopk.sk/bb
http://www.sopk.sk/ke
http://www.sopk.sk/tt
http://www.sopk.sk/tn
http://www.sopk.sk/po
http://www.sopk.sk/ba
http://www.sopk.sk/za
http://www.sopk.sk/bb
http://www.sopk.sk/nr
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Prepad konkurencieschopnosti firiem
Valné zhromaždenie      

členov Trenčianskej regionálnej komory SOPK 12. marca 2025

V rámci pracovnej časti valného zhro-
maždenia hodnotili členovia Trenčian-
skej regionálnej komory SOPK činnosť 
a plnenie rozpočtu za rok 2024 a schvá-
lili plán jej činnosti a  rozpočet na rok 
2025.

Počas slávnostnej časti valného zhro-
maždenia za účasti hostí dominovala 
téma vzdelávania, ktoré je spoločnou 
témou firiem i  zástupcov stredných 
odborných škôl. Členovia Trenčian-
skej RK SOPK sa systematicky venujú 
prenosu potrieb firiem do vzdeláva-
cieho obsahu na stredných školách. 
V  priebehu roka regionálna komora 
sprostredkovala firmám i školám nové 
témy zamerané na využitie umelej in-
teligencie, kybernetickú bezpečnosť 
či nové technologické trendy (napr. 
kvantové technológie).

Aktivity v roku 2025 budú pokračovať 
v  tomto smere. Významnú váhu pri-
kladá Trenčianska RK SOPK spolu-
práci s Trenčianskym samosprávnym 
krajom v  oblasti odborného vzde-
lávania a  prípravy, s  úradom práce 
a  sociálnych vecí a  inšpektorátom 
práce v oblasti zamestnávania cudzin-
cov, s  národným kariérnym centrom 
v  oblasti prepájania študentov a  fi-
riem a  s  primátormi miest v  oblasti 
prepájania podnikateľských komunít 
s  mestom. Trenčianska RK SOPK je 
zapojená do medzinárodnej siete na 
podporu podnikania – Enterprise Eu-
rope Network a  československej ini-
ciatívy pre kyberbezpečnosť a  cirku-
lárnu ekonomiku – Central European 
Digital &Enviro Grouping.

Hlavnými diskutovanými témami 
tohtoročného zasadnutia boli prepad 
konkurencieschopnosti slovenských 
firiem z  dôvodu ekonomickej recesie 
v Európe, pokračujúcich sankcií a col-
ného zaťaženia. Vo firmách pretrváva 
nedostatok kvalifikovanej pracovnej 

sily a negatívne nálady z očakávaného 
zvýšenia daňovej záťaže.

Členské firmy trápi rastúce daňové 
zaťaženie. Transakčná daň je považo-
vaná za nesystémové opatrenie značne 
dopadajúce na zahraničné firmy reali-
zujúce interné cezhraničné transfery. 
Členské firmy sa zaujímali o bližšie in-
formácie ohľadom zlepšenia čerpania 
európskych fondov určených pre malé 
a  stredné podniky, ako aj o  informá-
cie týkajúce sa možnosti financovania 
inovácií.

Druhá časť zasadnutia Valného zhro-
maždenia Trenčianskej RK SOPK 
poskytla priestor na stretnutie  čle-
nov SOPK s  reprezentantmi inštitúcií 
významne ovplyvňujúcimi podnika-
teľské prostredie v  regióne. Predseda 
Trenčianskeho samosprávneho kraja 
Jaroslav Baška potvrdil výbornú  spo-
luprácu TSK a  SOPK a  informoval 
o profilácii stredných škôl v rámci stra-
tégie rozvoja regionálneho školstva, 
významnej angažovanosti firiem pri 

duálnom vzdelávaní a  firemnej pra-
xi, ako i  poskytovaní regionálnych 
štipendií pre žiakov v nedostatkových 
odboroch zadefinovaných regionálny-
mi zamestnávateľmi. Stále aktuálnymi 
rozvojovými témami kraja sú regio-
nálna doprava, cestná infraštruktúra, 
regionálne zdravotníctvo a  sociálne 
služby.

Členov valného zhromaždenia ubez-
pečili o záujme pokračovať v spoluprá-
ci riaditeľka Daňového úradu v Trenčí-
ne Andrea Molnárová a riaditeľ Úradu 

práce, sociálnych vecí a rodiny v Tren-
číne Mário Zajac, ktorý tiež informoval 
o možnostiach využitia podpory pri vý-
bere zamestnancov z radov nezamest-
naných a  „zamestnávania na skúšku“. 
Riaditeľ Inšpektorátu práce Trenčín 
Juraj Hajšo informoval o  oblastiach 
a  spôsobe kontrol. Primátor Dubni-
ce nad Váhom Peter Wolf informoval 
o  záujme nezaťažovať podnikateľov 
zvyšovaním miestnych daní napriek 
existujúcim konsolidačným tlakom na 
mesto. Pozval členov SOPK k podpore 
iniciatívy zriadenia Podnikateľského 
klubu Považia s mestami Trenčín, Nové 
Mesto nad Váhom a Považská Bystrica. 
Informoval o  spolupráci s  Materiálo-
votechnologickou fakultou STU pri 
príprave Vedecko-výskumného centra, 
súčasťou ktorého bude aj co-working, 
administratívny priestor pre startupy, 
prednášky a  workshopy pre mladých 
podnikateľov. n

Ján Václav • riaditeľ Trenčianskej regionálnej komory SOPK • www.sopk.sk/tn

Predseda Predstavenstva 
Trenčianskej RK SOPK 
Boris Paulen 

Predseda SOPK  
Peter Mihók

Poslanec NR SR a predseda Trenčianskeho 
samosprávneho kraja Jaroslav Baška

TÉMA / TRENČÍN

Členské firmy trápi 
rastúce daňové zaťaženie. 

Transakčná daň je 
považovaná za nesystémové 

opatrenie značne 
dopadajúce na zahraničné 

firmy realizujúce interné 
cezhraničné transfery. 

https://een.ec.europa.eu/
https://een.ec.europa.eu/
https://cedeg.eu/en/about-us/
https://cedeg.eu/en/about-us/
https://www.tsk.sk/aktualne-spravy/tlacove-spravy/2025/zupan-zdoraznil-vyznamnu-ulohu-zupy-pri-formovani-podnikatelskeho-prostredia.html?page_id=1235591
https://www.tsk.sk/aktualne-spravy/tlacove-spravy/2025/zupan-zdoraznil-vyznamnu-ulohu-zupy-pri-formovani-podnikatelskeho-prostredia.html?page_id=1235591
https://www.facebook.com/inspekciapracesr/posts/pfbid0m8yXtQmC7RRmNuNtD85y5TVC9kXttgpf7FCy2PYuMG4iF9ajZYd1grvRd2whri8yl
https://www.facebook.com/inspekciapracesr/posts/pfbid0m8yXtQmC7RRmNuNtD85y5TVC9kXttgpf7FCy2PYuMG4iF9ajZYd1grvRd2whri8yl
https://www.dubnica.eu/
https://www.dubnica.eu/
http://www.sopk.sk/tn
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Nedostatok pracovnej sily
Zhromaždenie delegátov       

Žilinskej regionálnej komory SOPK 13. marca 2025

Predseda Predstavenstva Žilinskej re-
gionálnej komory SOPK Pavol Vitek 
zhodnotil aktivity, ktoré sa realizovali 
v roku 2024. Delegáti schválili výročnú 
správu a  plnenie rozpočtu regionál-
nej komory za rok 2024 a plán aktivít 
a rozpočet na rok 2025.

Počas diskusie zamestnávatelia pou-
kázali na nedostatok kvalifikovanej 
pracovnej sily, na odchod absolven
tov stredných a vysokých škôl do za
hraničia, čo by mala vláda podľa nich 
urgentne riešiť.
Upozornili na generačnú výmenu 
nielen vo vedení slovenských výrob-
ných a  obchodných spoločností, ale 
aj na generačnú výmenu kvalifikova-
ných zamestnancov v  prevádzke. Za 
problém považujú tiež neumožnenie 
pracovať odborníkom, ktorí odišli do 
predčasného dôchodku. Tu ako dô-
sledok vzniknutej situácie reálne hrozí 
ukončenie činnosti niektorých úspeš-
ných firiem v  regióne. Problémom 
je potrebné sa neodkladne zaoberať 
a  nájsť formy podpory na udržanie 
takto ohrozených podnikov.

Zamestnávatelia opätovne podporili 
aktivity Sekcie odborného, ďalšieho 
a  celoživotného vzdelávania SOPK, 

ktorá združuje stredné odborné ško-
ly z  celého Slovenska, a  poukázali na 
nutnosť spolupráce so strednými od-
bornými školami. Žilinská regionálna 
komora SOPK vyjadrila súhlasné sta-
novisko s  racionalizáciou stredných 
škôl v Žilinskom samosprávnom kraji. 

Diskutovalo sa o  nedostatočnej ko-
munikácii štátnej správy a  jej odbor-
nosti (treba klásť dôraz na kvalifikáciu 
a nie stranícku príslušnosť v riadiacich 
funkciách). Zamestnávatelia požadu
jú zlepšiť čerpanie eurofondov na 
Slovensku a  zintenzívniť pomoc od 
štátu pre slovenských podnikateľov.

Členovia Žilinskej RK SOPK taktiež 
upozornili na potrebu zintenzívniť 
a  vylepšiť komunikáciu regionálnej 
samosprávy, požadujú spoluprácu pri 

plánovaní stratégie rozvoja regiónu, 
diskusie s podnikateľmi o budúcich 
investíciách a  nielen zvyšovať dane 
z nehnuteľností.

Zamestnávatelia diskutovali aj o pokle
se exportu, čo súvisí so stratou východ-

ných trhov, o možnostiach exportu na 
iné trhy. Upozornili na nariadenia EÚ, 
ktoré znižujú konkurencieschopnosť 
našich výrobcov v porovnaní s ázijský-
mi firmami.

Opätovne poukázali na nevyhovujú-
cu a  problematickú dopravnú infra
štruktúru v regióne.

Všetci prítomní sa zhodli, že len vzá-
jomnou komunikáciou a  spoluprácou 
môžeme dosiahnuť pozitívne zmeny. n

Branislav Čulák • riaditeľ Žilinskej regionálnej komory SOPK • www.sopk.sk/za

TÉMA / ŽILINA

Na snímke zľava riaditeľ Žilinskej RK SOPK Branislav Čulák, predseda Predstavenstva Žilinskej RK SOPK Pavol Vitek, podpredseda SOPK 
Július Kostolný, predseda SOPK Peter Mihók, člen Dozornej rady SOPK Ján Oršuliak, podpredseda Žilinského samosprávneho kraja Peter Weber, 
viceprimátor Žiliny Ján Nicík, generálny tajomník SOPK Martin Hrivík

Upozornili na generačnú 
výmenu nielen vo vedení 
slovenských výrobných 

a obchodných spoločností, 
ale aj na generačnú 

výmenu kvalifikovaných 
zamestnancov 
v prevádzke. 

http://www.sopk.sk/nr
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Chýba podpora domácej produkcie
Valné zhromaždenie      

členov Banskobystrickej regionálnej komory SOPK 20. marca 2025

Predseda Predstavenstva Banskobystric-
kej regionálnej komory SOPK Vladimír 
Mužila zhodnotil činnosť regionálnej 
komory a plnenie rozpočtu v roku 2024. 
Venoval sa tiež návrhu plánu činnosti na 
rok 2025, kde hlavnými prioritami ostá-
va práca s členskou základňou, rozširo-
vanie ponuky poskytovaných činností 
a služieb, podpora medzinárodnej spo-
lupráce firiem, stredné odborné vzde-
lávanie, trh práce, realizácia projektov 
financovaných z prostriedkov EÚ, regio-
nálny rozvoj a spolupráca s Banskobys-
trickým samosprávnym krajom a miest-
nymi samosprávami.

Pri hodnotení podnikateľského pros-
tredia na Slovensku poukázal Vladimír 
Mužila na problémy slovenskej eko-
nomiky, predovšetkým na nedostatok 
kvalifikovanej pracovnej sily. V južných 
okresoch Banskobystrického kraja do-
chádza k  výraznému poklesu počtu 
obyvateľov a odchodu hlavne mladých 
ľudí do zahraničia. Podľa neho je po-
trebné ozdraviť verejné financie, za-
bezpečiť podporu rastu domácej pro-
dukcie, znížiť administratívnu záťaž 
podnikateľov a  venovať sa reformám 
v oblasti vzdelávania a zdravotníctva. 

V rámci diskusie predseda SOPK Peter 
Mihók zhodnotil prácu Banskobystric-
kej RK SOPK a poďakoval sa členom 
regionálneho predstavenstva, aparátu 
komory i členským firmám za odvede-
nú prácu a dosiahnutý kladný hospo-
dársky výsledok v roku 2024. 
V príhovore potom konštatoval, že vláda 
sa málo venuje ekonomickým otáz-
kam, disponibilná pracovná sila sa do-
stala na hranicu únosnosti. Pretrváva 
drahý a  neefektívny spôsob riadenia 
štátu, náklady na jeho správu predsta-
vujú enormné zaťaženie rozpočtu. Do 
politiky treba vrátiť profesionalitu, čo 
platí nielen pre vládnuce strany, ale aj 
pre opozíciu, pretože celá zvolená po-
litická reprezentácia má zodpovednosť 

voči občanom a  musí plniť to, čo jej 
vyplýva z  ústavy. Z  medzinárodného 
pohľadu podľa neho dochádza na Slo-
vensku k  poklesu exportu firiem, čo 
súvisí so stratou východných trhov, ale 
aj so znížením konkurencieschopnosti 
slovenských firiem v porovnaní s ázij-
skými krajinami. Európa stráca dyna-
miku, jednotnosť a jej politické štruk-
túry nevedia nájsť východisko.

Podpredseda Banskobystrického samo-
správneho kraja Mikuláš Pál sa veno-
val problémom stredného odborného 
školstva, generálny tajomník Úradu 
priemyselného vlastníctva SR Tomáš 
Novanský a  vedúca Regionálneho 

centra MIRRI v Banskej Bystrici Lenka 
Kupcová Zimová a ďalší hostia ocenili 
úroveň spolupráce s  regionálnou ko-
morou a načrtli aj jej ďalšie smerovanie 
a možnosti. 

Program pokračoval odovzdaním vý-
ročných ocenení členom regionálnej 
komory. Čestné uznanie SOPK odo-
vzdal predseda Peter Mihók bansko-
bystrickým firmám ADRIAN GROUP 
s.r.o. a EXIMA, spol. s r.o. pri príleži-
tosti 30. výročia ich pôsobia na trhu. 
Pamätnú medailu Banskobystrickej 
regionálnej komory SOPK za rozvoj 
podnikania, cestovného ruchu a  za-
mestnanosti predstavenstvo udelilo 
spoločnosti Kúpele Dudince, a.s. a  za 
prínos vo výskume, vývoji a  inová-
ciách v  Banskobystrickom kraji firme 
IPM Engineering, s.r.o., Zvolen. 

Nasledovalo vyhodnotenie 25. ročníka 
súťaže o  cenu za inovácie „Krištáľový 
Merkúr 2024“. Výhercov súťaže pred-
stavujeme na nasledujúcej strane.  n

Marína Spírová • riaditeľka Banskobystrickej regionálnej komory SOPK • www.sopk.sk/bb

TÉMA / BANSKÁ BYSTRICA

Zľava riaditeľka Banskobystrickej RK SOPK Marína Spírová, predseda Banskobystrickej RK SOPK  
Vladimír Mužila, predseda SOPK Peter Mihók, podpredsedníčka Dozornej rady SOPK Jaroslava Maceková, 
generálny tajomník SOPK Martin Hrivík

Príhovor generálneho tajomníka 
služobného úradu ÚPV SR  
Tomáša Novanského Hlasovanie členov Banskobystrickej RK SOPK

V južných okresoch 
Banskobystrického kraja 
dochádza k výraznému 

poklesu počtu obyvateľov 
a odchodu hlavne mladých 

ľudí do zahraničia. 

http://www.sopk.sk/bb
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Štvrťstoročie súťaže Krištáľový Merkúr
Už po 25. raz sa zišli inovátori z firiem, ako aj stredných odborných škôl a univerzít 

Banskobystrického kraja, aby si tí najlepší z nich odniesli cenu za inovácie  

„Krištáľový Merkúr 2024“. Slávnostné odovzdávanie cien sa uskutočnilo  

v priestoroch Kongresovej sály Úradu priemyselného vlastníctva SR počas verejnej 

časti Valného zhromaždenia Banskobystrickej regionálnej komory SOPK.

Tento rok si ocenenie v kategórii „Pro
duktová inovácia“ prezval konateľ 
firmy DIAGO SF s.r.o., Brezno, a spo-
luautor chránenej inovácie úžitkovým 
vzorom Slavomír Kupčok za „Mobilné 
diagnostické zariadenie s GPS modu-
lom na monitorovanie vibrácie a  tep-
loty ložísk“. 

V kategórii „Mladý inovátor“ v kon-
kurencii 11 prihlásených študentských 
návrhov zvíťazil Milan Malík zo Stred-
nej odbornej školy informačných tech-
nológií v Banskej Bystrici za „Aerody-
namický testovací tunel“, v  ktorom je 
možné merať množstvo parametrov, 
napr. rýchlosť obtekania objektu, ae-
rodynamický odpor objektov alebo ich 
nosnú silu. 

Súťaž o  cenu za inovácie „Krištáľový 
Merkúr“ organizuje každý druhý rok 
Banskobystrická regionálna komora 
SOPK v spolupráci s Banskobystrickým 

samosprávnym krajom a  Úradom 
priemyselného vlastníctva SR. Tento 
rok sa súťažilo v  dvoch kategóriách, 
prvá z  nich, „Produktová inovácia“, 
bola určená pre firmy, dru-
há, „Mladý inovátor“, zase 
pre mladých inovátorov do 
30 rokov. 
Do súťaže bolo prihláse-
ných 14 návrhov, ktoré hod-
notila komisia zložená zo 
zástupcov Predstavenstva 
Banskobystrickej regionál-
nej komory SOPK, Úradu 
priemyselného vlastníctva 
SR, Banskobystrického sa-
mosprávneho kraja a  Technickej uni-
verzity vo Zvolene.

Okrem víťazov sa do súťaže zapojili 
a čestné uznanie získali firmy ADRIAN 
GROUP s.r.o., Banská Bystrica za Cen-
trálny riadiaci systém AREA3 a AGRO 
CS Slovakia, a.s., Lučenec za Nový pro-

duktový rad FLORIA®PREMIUM 
a  tiež študenti stredných odborných 
škôl: Marek Repiský, SOŠ informač-
ných technológií, Banská Bystrica, za 

Testovaciu platformu pre 
nosnú silu dronov, Matej 
Výbošťok a  Maroš Kučera, 
SPŠ dopravná, Zvolen, za 
Ultrakondenzátorový auto-
bus Condbus, Ondrej Sed-
lák, Matej Vengler a Jerguš 
Legiň, tiež študenti SPŠ do-
pravnej vo Zvolene, za Gra-
vitačnú batériu GraviMobil.
Poďakovanie za účasť zís-
kali aj študenti SPŠ Jozefa 

Murgaša v  Banskej Bystrici Kevin 
Chaban za Ovládanie robotického ra-
mena cez bluetooth rukavice a  Peter 
Báťka za Bezpečnostný systém s  via-
cerými možnosťami autentifikácie 
a autorizácie. Na súťaži sa zúčastnili aj 
piati študenti SOŠ drevárskej vo Zvo-
lene s návrhmi dizajnu nábytku. n

Elena Stieranková • Banskobystrická regionálna komora SOPK • www.sopk.sk/bb

TÉMA / BANSKÁ BYSTRICA

Víťaz kategórie Produktová inovácia
Zľava predseda Banskobystrickej RK SOPK Vladimír Mužila, predseda SOPK Peter 
Mihók, konateľ firmy DIAGO SF s.r.o., Brezno Slavomír Kupčok, generálny tajomník 
služobného úradu Úradu priemyselného vlastníctva SR Tomáš Novanský, podpredseda 
Banskobystrického samosprávneho kraja Mikuláš Pál

Víťaz kategórie Mladý inovátor
Zľava predseda Banskobystrickej RK SOPK Vladimír Mužila, predseda SOPK 
Peter Mihók, Michal Malík, SOŠ informačných technológií, Banská Bystrica, 
generálny tajomník služobného úradu Úradu priemyselného vlastníctva SR 
Tomáš Novanský, podpredseda Banskobystrického samosprávneho kraja 
Mikuláš Pál

http://www.sopk.sk/po
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Bariéry rastu podnikateľských aktivít
Zhromaždenie delegátov       

Bratislavskej regionálnej komory SOPK 27. marca 2025

Predseda Predstavenstva Bratislavskej 
regionálnej komory SOPK Igor Junas 
komplexne zhodnotil činnosť regio-
nálnej komory, jej aktivity a širší eko-
nomický kontext na regionálnej aj ce-
lonárodnej úrovni. Rok 2024 celkovo 
označil za úspešný, pričom vyzdvihol 
kľúčové iniciatívy a  dosiahnuté vý-
sledky.

Strategickou úvahou o smerovaní spo-
ločnosti v  globálnom aj regionálnom 
kontexte otvoril diskusiu predseda 
SOPK Peter Mihók. Kľúčovou otázkou 
podľa neho zostáva budúcnosť Európ-
skej únie, ktorej počiatočným posla-
ním bolo zabezpečiť mier a  podporiť 
hlbšiu ekonomickú, finančnú a  ob-
chodnú spoluprácu medzi členskými 
štátmi. Tento princíp je potrebné opäť 
zdôrazniť, aby sa prioritou stali ekono-
mické hodnoty, ako voľný pohyb kapi-
tálu, tovaru a osôb, namiesto politizá-
cie európskeho priestoru.

Na dosiahnutie efektívnejšieho a kon-
kurencieschopnejšieho hospodárskeho 
prostredia sú nevyhnutné tri kľúčové 
opatrenia, zdôraznil predseda SOPK. 
Prvým z  nich je lepšie využitie kon-
kurenčných výhod jednotlivých člen-
ských štátov EÚ namiesto nadmernej 

unifikácie ekonomík. Takýto prístup 
by umožnil efektívnejšie rozdelenie 
zdrojov a podporil hospodársky rast. 
Druhým opatrením je zníženie admi-
nistratívnej záťaže, keďže Slovensko 
patrí medzi krajiny, ktorej byrokratic-
ká záťaž výrazne prevyšuje priemerné 
hodnoty členských štátov EÚ, čo kom-
plikuje podnikateľské prostredie a brz-
dí príchod zahraničných investícií. 
Tretím opatrením je depolitizácia roz-
hodovacích procesov. Slovensko by sa 

malo strategicky zamerať na dlhodobé 
priority, ako je vzdelávanie a  podpo-
ra kultúry. Investície do vzdelávacie-
ho systému by mali byť premyslené 
a  efektívne, aby zabránili masívnemu 
odlevu kvalifikovanej pracovnej sily 
do zahraničia.

Nedostatok kvalifikovanej pracovnej 
sily tvorí kľúčovú bariéru rastu pod-
nikateľských aktivít. Slovensko dl-
hodobo trpí odlevom talentovaných 
absolventov vysokých škôl a  odbor-

níkov, čo oslabuje jeho ekonomickú 
perspektívu. Investície do vzdelania 
neprinášajú očakávanú pridanú hod-
notu, keďže vzdelaná pracovná sila 
odchádza do zahraničia a neprispieva 
k domácej ekonomike.

Prezident spoločnosti Celox spol. s r.o. 
Ivan Fischer poukázal na dramatic-
ký pokles kvality vzdelávania na Slo-
vensku, ktorý negatívne ovplyvňuje 
konkurencieschopnosť pracovnej sily. 
Tento trend nie je výlučne slovenským 
fenoménom, keďže s podobnými prob-
lémami sa stretáva aj Nemecko a ďalšie 
európske ekonomiky.

Predseda Bratislavskej regionálnej ko-
mory SOPK Igor Junas zdôraznil po-
trebu kritického myslenia, transpa-
rentnosti informácií a  dodržiavania 
morálnych princípov nielen vo vzde-
lávaní, ale aj v ekonomickej a podni-
kateľskej sfére.

Spoločným menovateľom všetkých vy-
stúpení hostí v  diskusii bola potreba 
strategického prehodnotenia hospodár-
skej politiky a efektívnejšieho využitia 
dostupných ekonomických nástrojov 
na podporu udržateľného rastu Slo-
venska. n

Ivana Spírová • Bratislavská regionálna komora SOPK • www.sopk.sk/ba

Nedostatok kvalifikovanej 

pracovnej sily tvorí 

kľúčovú bariéru rastu 

podnikateľských aktivít. 

TÉMA / BRATISLAVA

Zľava generálny tajomník SOPK Martin Hrivík, predseda SOPK Peter Mihók,  

predseda Bratislavskej RK SOPK Igor Junas, riaditeľ Bratislavskej RK SOPK Juraj Majtán Prestávka v rokovaní

http://www.sopk.sk/ba
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TÉMA / ROZHOVOR

Svet sa zásadne mení  
a Slovensko musí na to reagovať

Valnými zhromaždeniami a zhromaždeniami delegátov regionálnych komôr 

SOPK sa uzavrela záverečná etapa prípravy na rokovanie najvyššieho 

orgánu SOPK, „veľkého“ Zhromaždenia delegátov SOPK, ktoré bude 

v polovici mája. Čo rezonovalo v diskusiách v regiónoch? Ako sa firmy 

pozerajú na súčasnú situáciu? Odpovedá predseda SOPK Peter Mihók.

Na regionálnych valných zhromažde-
niach ide o to, aby sme zrekapitulovali 
činnosť regiónu za uplynulé obdobie, 
ale aj aby sme si povedali, v akých pod-
mienkach budú podnikatelia v danom 
regióne existovať a pôsobiť v tom čase, 
ktorý nás čaká.

Aké sú vaše poznatky z týchto 
regionálnych zhromaždení?
Treba povedať, že v zásade minulý rok 
dokázali firmy ešte prežiť v  dobrom 
systéme. To znamená, že väčšina firiem 
splnila aj svoje plánované ukazovatele, 
aj udržala zamestnanosť, aj vytvárala 
možno lepšie podmienky pre budúce 
investície.

Platí to pre celý minulý rok? 
V závere roka boli ohlásené 
konsolidačné opatrenia...
Už záver roka naznačoval, že rok, kto-
rý teraz prežívame, bude oveľa horší, 
čo sa aj potvrdzuje. A tým základným 
znakom je zákazkové krytie. Väčšina 
slovenských firiem, a  to treba pove-
dať otvorene, má priemer 40 percent 
zákazkového krytia, a to sme už v me-
siaci apríl, na celý rok. Najmä tí, ktorí 
sú nejakým spôsobom orientovaní na 
zákazky, ktoré im dávajú zahraničné 
firmy, kde pôsobia ako subdodávatelia.

Hlavne trebárs  firmy z nemeckej oblas-
ti hovoria, že tieto zákazky síce nerušia, 
ale ani nepotvrdzujú. Čaká sa na to, ako 
sa vyvinie situácia v týchto materských 
krajinách. A podľa toho buď tie naše fir-
my budú fungovať, alebo nebudú fun-
govať. No, je samozrejmá vec, že takto 
sa počas celého roka nedá existovať.

Ako na to reagujú naše firmy?
Začínajú špekulovať. Špekulovať nad 
tým, či presunúť sídlo firmy mimo 
hranice Slovenskej republiky. To je 
dnes veľmi populárna špekulácia. A ja 
musím dodať, že oprávnená špekulá-
cia. Pretože, keď zoberieme celkové 
kumulované zaťaženie ekonomických 
a  podnikateľských činností, začína-
me byť najhorší v  regióne, navyše 
bez akýkoľvek účinnej podpory vlády 
v tejto oblasti.

Každý región má svoje špecifické 
znaky, špecifické problémy, 
ale v jednom sa zhodli všade 
– nedostatok kvalifikovanej 
pracovnej sily.
To je druhý problém alebo druhý zá-
ver z týchto valných zhromaždení, že 
nám tragicky padá potenciál domácej 
pracovnej sily, najmä mladých ľudí. 
Zaujímavé číslo odznelo u  nás v  Ži-
line na valnom zhromaždení, kde aj 
sídli celoslovenská sekcia odborného 

Povedzme si otvorene: posilnilo sa medzinárodné 
postavenie Slovenska za ostatné obdobie?  

Na básnickú otázku sa neodpovedá,  
ale ona už sama v sebe nastoľuje odpoveď.

➔
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vzdelávania. Má cez 135 členov, čiže 
135 stredných odborných škôl na Slo-
vensku, čo už je veľmi reprezentatívna 
alebo viac ako reprezentatívna vzorka.

Koncoročná súvaha, keď bol koniec 
školského roka, je, že 80 percent absol-
ventov týchto stredných odborných škôl 
skončilo v  zahraničí. Osemdesiat per-
cent a nikto tomu nevenuje pozornosť! 
Predsedníčka sekcie sa nedokáže dostať 
ani k  ministrovi školstva. Lebo asi ich 
to nezaujíma. Na regionálnej úrovni sa 
nič nedeje. Dokonca nechcú mnohé re-
gióny rušiť neefektívne stredné odborné 
školy, ktoré majú počet žiakov pod 100 
vo všetkých ročníkoch, pretože je tam 
lobizmus a  neexistuje žiadne pravidlo, 
že kedy – bez ohľadu na lobizmus, na 
názor regionálnych poslancov – tá ktorá 
škola musí ukončiť svoju činnosť, lebo 
nemá na to potenciál.

Lebo tým pádom je to už iba o preží-
vaní učiteľov na týchto školách, a  nie 
o  príprave mladej generácie. Samo-
zrejme, čo sa veľmi negatívne vníma aj 
na regionálnej úrovni, že ani centrálna 
vláda na Slovensku sa vôbec nevenuje 
týmto, podľa nás, kľúčovým problé-
mom z hľadiska ekonomického a so-
ciálneho prežitia krajiny.

SOPK situáciu sleduje, svoje 
stanoviská spolu s návrhmi 
riešení adresuje najvyšším 
ústavným činiteľom.  
Zároveň však často konštatuje, 
že komunikácia viazne a hlas 
podnikateľov málokedy býva 
vypočutý a už vôbec nie 
akceptovaný. Je nejaké riešenie? 
Komora je tu najmä na to, aby repre-
zentovala záujmy svojich členov, aby 
ich dokázala prezentovať voči štátnej 
moci, to znamená vláda, parlament, 
regionálne samosprávy.

A  to Komora aj robí. Ja by som to 
možno trošku aj inak postavil A teraz 
budem veľmi kritický: Je s kým deba-
tovať? V skutočnosti je len veľmi málo 
členov vlády, s  ktorými sa dá naozaj 
odborne debatovať.. A to hovorím s pl-
nou zodpovednosťou aj s uvedomením 
si dôsledkov takéhoto vyhlásenia.

A pokiaľ vláda nezoberie ekonomiku, 
vzdelávanie, vonkajšie vzťahy za základ 
našej budúcej existencie, tak jednodu-
cho my všetci skončíme zle. Povedzme si 
otvorene: posilnilo sa medzinárodné po-
stavenie Slovenska za ostatné obdobie? 
Na básnickú otázku sa neodpovedá, ale 
ona už sama v sebe nastoľuje odpoveď.

Ako prezentujeme naše záujmy naprí-
klad v Európskej únii? My radi doma 
kričíme, ale zrazu v tom Bruseli nás nie 
je počuť. Kde sa stratili tí „velehlasní“ 
krikľúni aj z našej vlády, ktorí sú hrdi-
novia tu, ale prídu do Kittsee a zrazu 
sú iní. A je to pár kilometrov. To ne-
treba ísť ani do Bruselu. Čiže nebuď-
me hrdinovia doma, ale buďme hrdi-
novia tam, kde byť máme. 

A to je prvá vec. Ale nechcem hovoriť 
iba smerom na vládu. 

Čiže to nie je zodpovednosť  
iba vlády?
Keď zoberiem vôbec politickú scénu na 
Slovensku, ako sa prejavuje opozícia? 
Aké sú témy opozície? No presne tie isté 
ničotné témy, ktoré rieši vláda. A takisto 
ani tá opozícia nejde do podstaty prob-
lémov a nepovie, páni, tuto je zásadná 
zmena vo svete. Ako sa my, ako Sloven-
sko, chceme v tom zorientovať a zorien-
tovať preto, aby sme vedeli, ako budeme 
fungovať v tom budúcom svete?

Áno, dnes je všetko rozhádzané, sú tu 
clá, sú tu rôzne politiky, bežia vojny, ale 
historicky to je vždy obdobie, kedy sa 
niečo láme. A  víťazi nemusia byť iba 
tí veľkí. Víťazí sú tí, ktorí sú dobre na 
to lámanie pripravení. Existuje na Slo-
vensku priestor na odbornú diskusiu? 
Dokonca by to nemala byť politická 
diskusia, to by mala byť hlavne odbor-
ná diskusia.

Tu priestor neexistuje. Tu dokonca, keď 
by sa chcela vyvolať diskusia, tak sa to 
berie ako nejaký odpor voči politike. 

Čiže my sme stratili súdnosť v tom, ako 
sa riadi štát. Riadenie štátu, to nie sú 
iba koalično-opozičné „hrátky“. Riade-
nie štátu je o tom, ako zapojím nielen 
politické, nechcem povedať elity, lebo 
nechcem elity zhadzovať, ale nielen 
politické kruhy, ale aj ekonomické, aj 
mimovládne kruhy do diskusie o ďal-
šom smerovaní krajiny.

Povedali ste, že nastáva zásadná 
zmena vo svete. Nepochybne sa 
dotkne aj Slovenska...
Jednoznačne sa ukazuje, že tak politic-
ky, ako aj ekonomicky, ako aj sociálne 
dochádza k  presmerovávaniu. Ako 
sme na to my pripravení? U nás nie sú 
toto témy. Dnes máme témy, kto bude 
ministrom, koho vyhodíme, koho vy-
meníme, či ten poslanec zahlasuje za 
alebo proti. Takto politický systém ne-
môže jednoducho fungovať.

Je to v prvom rade nezodpovedné voči 
vlastným občanom, voči nám všetkým. 
Veď na to sme sa zúčastnili volieb, pre-
to sme volili ten toho, ten onoho, aby tá 
politická štruktúra nejako fungovala. 
A zodpovedne opakujem, to nie je len 
o vláde, to je aj o opozícii. Lebo pokiaľ 
bude správne témy nasadzovať v  dis-
kusii aj opozícia, s  dobrými názormi, 
vláda nebude mať kde uhnúť.

Ale keď všetci nabehnú iba na jeden sys-
tém komunikácie, ktorým je vzájomné 
„ohadzovanie“ sa, očierňovanie sa, žiad-
ne podstatné veci, ktoré treba riešiť v tejto 
spoločnosti... Kto o tom hovorí v tej poli-
tickej sfére? A pokiaľ toto nebudeme rie-
šiť, môj názor je taký, že Slovensko z tejto 
zmeny, ktorá prebieha vo svete, lebo pre-
bieha zásadná zmena, či si to uvedomuje-
me, alebo neuvedomujeme, vyjde zle.

Je to zásadná zmena v politike, samozrej-
me, ale s dopadom vlastne na všetky kra-
jiny. A pokiaľ toto my nedokážeme ne-
jakým spôsobom intelektuálne zvládnuť, 
tak Slovensko nemôže skončiť dobre.  n

TÉMA / ROZHOVOR

Koncoročná súvaha, keď bol koniec školského roka, je,  
že 80 percent absolventov stredných odborných škôl  

skončilo v zahraničí. Osemdesiat percent  
a nikto tomu nevenuje pozornosť!



Prinášame fakty

Kúpiť predplatné

Pre informované a premyslené rozhodnutia

 Kvalitné informácie  
majú svoju cenu

http://www.hnonline.sk
http://www.hnonline.sk
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AKTIVITY SOPK

Impulz pre rozvoj  
slovensko-uzbeckej spolupráce

Memorandum o porozumení medzi Slovenskou obchodnou a priemyselnou 

komorou a Uzbeckou obchodnou a priemyselnou komorou podpísali 

4. marca 2025 v Bratislave predseda SOPK Peter Mihók a podpredseda 

Uzbeckej komory Dilshod Rasulov. Cieľom je podporiť a zvýšiť ekonomickú 

a obchodnú spoluprácu formou obchodných delegácií, návštev veľtrhov 

a výstav, odborných diskusií a výmeny obchodných kontaktov medzi 

firmami. Obe strany zároveň podpísali aj Dohodu o spolupráci a vytvorení 

Uzbecko-slovenského obchodného výboru, ktorá rozšíri obchodný 

a investičný potenciál medzi krajinami, technologickú spoluprácu 

a zdieľanie skúseností v rámci spoločných seminárov a konferencií.

„Uzbekistan je jednou z kľúčových krajín 
Strednej Ázie, je to krajina, s ktorou sme 
historicky mali ešte ako Českosloven-
sko pomerne široké obchodné kontak-
ty. A práve preto sme sa rozhodli spolu 
s  Uzbeckou komorou podpísať dohodu 
o spolupráci a aj vykonávajúci protokol, 
ktorý má umožniť rýchlejšiu výmenu 
informácií medzi obidvoma štruktúra-
mi, podporu podnikateľských aktivít na 
jednej aj na druhej strane, ako aj organi-
zovanie podnikateľských misií,“ konšta-
toval predseda SOPK Peter Mihók.

Podľa predsedu SOPK je táto spolupráca 
veľmi perspektívna najmä v  súvislosti 
s tým, že európske trhy sa pre nás sten-
čujú, takže snahou SOPK je hľadať nové 
trhy, trhy, na ktorých ešte máme šancu 
aj uspieť, a  trhy, kde ešte meno Česko-
-Slovensko, čiže aj Slovensko, dobre znie.
„Počítame, že už v  tomto roku by sme 
urobili prvé aktivity smerom zo Sloven-
ska do Uzbekistanu. Bude sa tam orga-
nizovať veľké medzinárodné investičné 
fórum, medzinárodné, nielen bilaterál-
ne,“ dodal.

„Verím, že v  priebehu najbližších dvoch 
rokov budeme môcť konštatovať nárast 
vzájomnej výmeny, ale možno aj inves-
tičných aktivít Slovenska v Uzbekistane,“ 
vyjadril presvedčenie predseda SOPK Pe-
ter Mihók. n

www.sopk.sk

Predseda SOPK Peter Mihók a riaditeľka  
Útvaru medzinárodnej spolupráce  
a európskej integrácie SOPK Zuzana Ščepánová

Podpredseda Uzbeckej obchodnej a priemyselnej 
komory Dilshod Rasulov (vľavo) a slovenský 
veľvyslanec v Uzbekistane Viktor Borecký

Zľava veľvyslanec SR v Uzbekistane Viktor Borecký, podpredseda Uzbeckej obchodnej  
a priemyselnej komory Dilshod Rasulov, predseda SOPK Peter Mihók a riaditeľka Útvaru 
medzinárodnej spolupráce a európskej integráci SOPK Zuzana Ščepánová

http://www.sopk.sk
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Do Teheránu priamo  
z Bratislavy

Irán plánuje otvoriť priamu leteckú linku z Teheránu do Bratislavy.  

Počas nástupnej návštevy u predsedu Slovenskej obchodnej a priemyselnej 

komory Petra Mihóka 5. marca 2025 to povedal nový mimoriadny 

a splnomocnený veľvyslanec Iránskej islamskej republiky na Slovensku  

so sídlom vo Viedni Asadollah ESHRAGH JAHROMI.

Predseda SOPK a  iránsky veľvyslanec hovorili predovšet-
kým o  možnostiach rozšírenia obchodnej a  hospodárskej 
spolupráce medzi Slovenskom a Iránom. „Na Slovensku sme 
si vedomí obmedzení, ktoré v súčasnosti existujú z hľadis-
ka medzinárodných pravidiel obchodovania s  Iránom, ale 
zároveň si myslíme, že iránsky trh je pre mnohé slovenské 
subjekty zaujímavý a bola by škoda ho nevyužiť,“ povedal po 
stretnutí predseda SOPK Peter Mihók. 

Iránska strana má záujem nielen o  jednoduchú obchodnú 
výmenu, ale predovšetkým o slovenské investície v Iráne, čo 
je momentálne zložitejšie, ale SOPK sa podľa Petra Mihóka 

bude tejto problematike venovať, pretože tak, ako sa bude 
uvoľňovať napätie a  medzinárodná situácia okolo Iránu, 
bude dobré, keď slovenské podnikateľské subjekty budú pri-
pravené na možnosti rozvoja obchodu, ale aj investícií s Irá-
nom. Veľmi perspektívna je oblasť cestovného ruchu, Irán 
je už dnes zaujímavou destináciou pre mnohé aj slovenské 
cestovné kancelárie. Na druhej strane Irán prejavuje záujem 
o možnosť využívania kúpeľnej liečby na Slovensku.

Nový iránsky veľvyslanec chce navštíviť aj jednotlivé regióny 
na Slovensku, aby sa oboznámil s ich potenciálom a aby tlmo-
čil informácie o možnostiach, ktoré iránsky trh poskytuje. n

AKTIVITY SOPK
www.sopk.sk

Predseda SOPK Peter Mihók a riaditeľka Útvaru medzinárodnej 
spolupráce a európskej integrácie SOPK Zuzana Ščepánová

Veľvyslanec Iránskej islamskej republiky Asadollah ESHRAGH 
JAHROMI (vľavo) a radca iránskeho veľvyslanectva Mahmoud Rezvani

http://www.sopk.sk
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Za novinkami zo stavebníctva  
do Poľska

Viac ako 200 spoločností a 7-tisíc návštevníkov si nenechalo ujsť jedno  

z najväčších priemyselných podujatí v južnom Poľsku, v Biełsko-Biała.  

Od 14. do 16. marca 2025 sa tam konal 65. Medzinárodný veľtrh stavebníctva 

„TWÓJ DOM 2025“ a 2. Veľtrh Výstavby domov „MOBIDOM 2025“.  

Svojich členov tam v samostatnom stánku prezentovala  

Žilinská regionálna komora SOPK a Slovensko-poľská obchodná komora.

Stavebný veľtrh predstavil najnovšie energeticky úsporné sta-
vebné materiály a technológie, interiérové vybavenie, stolár-
ske produkty, zábradlia, ploty, podlahy, strechy, odvody daž-
ďovej a odpadovej vody, tepelné čerpadlá, návrhy a spôsoby 
výstavby domov a mnoho iného, čo s výstavbou domov súvisí.

Bohatá ponuka firiem, ukážky stavebnej techniky, konferen-
cia a prednášky, súťaž pre vystavovateľov – to všetko ukázalo, 

že veľtrh je dôležitým stretnutím pre priemysel, tak pre od-
borníkov, ako aj pre investorov, projektantov, ľudí plánujú-
cich stavať, rekonštruovať či modernizovať budovy.

Zároveň dávame do pozornosti možnosť zúčastniť sa na 
najbližšom veľtrhu v  stánku Slovenskopoľskej obchod
nej komory na 66. medzinárodnom veľtrhu stavebníctva 
„JESIEŃ 2025” v termíne 26. – 28. septembra 2025. n

AKTIVITY SOPK
Róbert Vydra • Žilinská regionálna komora SOPK • www.sopk.sk/za

http://www.sopk.sk/za
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O možnostiach  
slovensko-čínskej spolupráce

Na Slovensko smerujú dve až tri veľké investície z Číny,  
informoval 17. marca 2025 na návšteve Trnavskej regionálnej komory SOPK 

veľvyslanec Čínskej ľudovej republiky CAI Ge. Podľa neho je dôležité,  
aby naši podnikatelia chodili do Číny a boli draví.

Historicky priateľské zväzky medzi Čínou a Sloven-
skom sa aj v súčasnosti neustále rozvíjajú, konštato-
val čínsky veľvyslanec. Možnosti spolupráce vidí vo 
viacerých oblastiach. Treba ju podporiť v oblasti ob-
chodu, cestovného ruchu, školstva, investícií a kul-
túrnych výmen, ktoré budú prinášať výhody obom 
národom.

Výsledkom stretnutia bola dohoda, že Trnavská RK 
SOPK pripraví stretnutie s firmami trnavského re-
giónu, ktoré budú mať záujem o spoluprácu s čín-
skymi partnermi. V tejto súvislosti sa hovorilo tiež 
o možnej obnove spolupráce mesta Trnava s part-
nerským mestom Fudin v Číne z minulosti. n

AKTIVITY SOPK
Eva Tománková • riaditeľka Trnavskej regionálnej komory SOPK • www.sopk.sk/tt

Zľava riaditeľka Trnavskej RK SOPK Eva Tománková, podpredseda Trnavskej 
RK SOPK Juraj Čajko, atašé ZHAO HANYU, čínsky veľvyslanec CAI Ge

O rozvoji  
slovensko-maďarskej spolupráce

Počas výstavy Smart Energy Forum sa na výstavisku 
Agrokomplex Nitra uskutočnilo pracovné stretnutie zá-
stupcu riaditeľa Nitrianskej regionálnej komory SOPK 
Richarda Tótha s ekonomickou a obchodnou tajomníč-
kou Veľvyslanectva Maďarskej republiky v SR Patríciou 
Marity. Na rokovaní sa zúčastnila tiež Daniela Širáňová 
z Útvaru medzinárodnej spolupráce a európskej integrá-
cie SOPK.

Diskutovali o ďalšom rozvoji slovensko-maďarskej spo-
lupráce a  s  vystavujúcimi maďarskými firmami roko-
vali o  možnostiach rozvoja kontaktov s  potenciálnymi 
partnermi na Slovensku. Nitrianska regionálna komora 
SOPK má vybudovanú dlhoročnú spoluprácu s  viace-
rými obchodnými komorami v Maďarsku a spoločným 
záujmom je aj v budúcnosti pokračovať v podpore firiem 
a ich aktivít, ktoré by prispeli k rozvoju vzájomných ob-
chodných a podnikateľských vzťahov oboch krajín. n

Richard Tóth • Nitrianska regionálna komora SOPK
www.sopk.sk/nr

Na snímke tretia zľava ekonomická a obchodná tajomníčka 
maďarského veľvyslanectva Patrícia Marity, druhý zľava Richart Tóth 
(Nitrianska RK SOPK), tretia sprava Daniela Širáňová  
(Útvar medzinárodnej spolupráce a európskej integrácie SOPK)

http://www.sopk.sk/za
https://agrokomplex.sk/
https://www.sopk.sk/nr
https://pozsony.mfa.gov.hu/svk
http://www.sopk.sk/nr
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AKTIVITY SOPK

Banskobystrický región  
má záujem o Kazachstan

O nastavení vzájomnej spolupráce v oblasti obchodu a investícií 

a vyhľadávaní obojstranných príležitostí pre podnikateľov 

z banskobystrického regiónu a Kazachstanu hovorila 21. marca 2025 

veľvyslankyňa Kazašskej republiky v SR J.E. Žanna Saginova  

na pôde Banskobystrickej regionálnej komory SOPK  

s jej podpredsedníčkou Viktoriou Vranskou.

Kazašská veľvyslankyňa predstavila 
možnosti obchodnej spolupráce pre 
naše firmy v  energetike, strojárstve, 
informačných technológiách, staveb-
níctve a cestovnom ruchu. Informovala 
o  výhodách a  podmienkach podnika-
nia v 14 voľných ekonomických zónach 
s  rôznym sektorovým zameraním. 
Zaujímavá bola jej informácia, že na 
slovenských univerzitách študuje 500 
kazašských študentov, z nich 80 na Uni-
verzite Mateja Bela v Banskej Bystrici. 

Riaditeľka regionálnej komory Marína 
Spírová predstavila veľvyslankyni ban-
skobystrický región z pohľadu odvet-
vového zamerania hospodárstva s ak-
centom na kľúčové odvetvia, ako je 

strojársky, hutnícky, drevospracujúci 
a farmaceutický priemysel. Vyzdvihla 
aj prírodu kraja a podmienky na roz-
voj všetkých foriem cestovného ru-
chu. Predstavila tiež niektoré obchodné 
aktivity členských firiem v Kazachstane. 

Pripomenula, že história spolupráce 
oboch krajín siaha až do čias bývalého 
Československa, kedy bola veľmi in-
tenzívna hlavne v oblasti strojárskeho 
priemyslu. Vyjadrila presvedčenie, že 
môžeme na ňu nadviazať a pokračo-
vať v nej aj v budúcnosti. Obidve stra-
ny sa dohodli na ďalších spoločných 
aktivitách na podporu obchodnej 
spolupráce.

Na stretnutí sa zúčastnil aj honorárny 
konzul Kazašskej republiky v  Banskej 
Bystrici Tibor Lebocký, zástupcovia fi-
riem, ktoré už v súčasnosti s Kazachsta-
nom obchodujú, a  tiež prezident a vi-
ceprezident Zväzu spracovateľov dreva 
SR Peter Zemaník a Milan Benco.  n

Ema Lukáčová • Banskobystrická regionálna komora SOPK • www.sopk.sk/bb

Zľava: obchodný riaditeľ CSM Industry s.r.o. Pavol Frollo, viceprezident a prezident Zväzu spracovateľov dreva SR Milan Benco a Peter Zemaník, 
honorárny konzul Kazachstanu v Banskej Bystrici Tibor Lebocký, veľvyslankyňa Kazašskej republiky v SR Žanna Saginova, podpredsedníčka 
a riaditeľka Banskobystriickej RK SOPK Viktoria Vranská a Marína Spírová, obchodný riaditeľ BETAMONT s.r.o. Michal Marko

http://www.sopk.sk/bb


PONORTE SA DO SVETA SYMBOLOV, 
FARIEB A EMÓCIÍ V PODANÍ DVOCH 
VÝZNAMNÝCH AUTOROV

XÉNIE BERGEROVEJ A MICHALA ŠUDU.

28. 3. – 30. 5. 2025

V GALÉRII SPP

MEDZI 

ARCHETYPOM A SNOM

https://www.spp.sk/nova-vystava-medzi-archetypom-a-snom-v-galerii-spp/
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Realitný trh na začiatku roka
Domáci realitný trh aktuálne vykazuje známky oživenia ťahaného najmä 

klesajúcimi úrokovými sadzbami a očakávaniami ďalšieho rastu cien 

nehnuteľností. Hoci počiatočný trend bol ovplyvnený konsolidačnými 

opatreniami, nižšie náklady na hypotéky a investičné motívy prevážili.

Zásadnou zmenou je presun záuj
mu kupujúcich na sekundárny trh 
po skokovom zdražení novostavieb. 
Tým, že od nového roka skokovo 
zdraželi novostavby, kupujúci sa často 
viac obzerajú po existujúcich nehnu
teľnostiach, kde sa ešte rast cien ne
stihol prejaviť. Tie následne plánujú, 
aj keď postupne, rekonštruovať a  za-
bezpečiť si tak nižšiu cenu. Ponuka 
takýchto výhodných nehnuteľností 
na trhu sa však veľmi rýchlo zmen
šuje a  predávajúci si veľmi flexibilne 
prepočítavajú, za čo vedia aktuálne 
svoj byt predať.

Kým trh novostavieb za posledný rok 
zaznamenal len mierne zmeny, s me-
dziročným rastom inzerovaných cien 
vo februári 2025 len tretinovým tem-
pom oproti sekundárnemu trhu a ešte 
pomalším rastom predajných cien, 
ponuka zostala stabilná. Najväčší do
pyt je po 2izbových bytoch.

Pokles úrokových sadzieb na hypoté
kach, ktoré tento rok môžu na 1 až 
5ročnej fixácii kulminovať niekde 
okolo 3,3 %, bude postupne vyrov-
návať cenové rozdiely existujúcich 
a nových nehnuteľností s výnimkou 
tých, ktoré majú istú prémiu, či už 
lokalitu, alebo štandardy, čo sú situá-
cie, kde je vývoj veľmi často skreslený. 
Toto bude pravdepodobne na trhu aj 
naďalej, zmena sa črtá v tom, že kým 
napr. pred rokom predávajúci musel 
kupujúceho motivovať bonusmi (de-
veloperi – parkovacie miesto v cene / 
sekundárny predaj – investovanie do 
zariadenia a  stylingu), dnes sa zdá, 
že nehnuteľnosť si svojho záujem
cu nájde aj bez sprievodnej podpo
ry – samozrejme, ako vždy platí, pri 
adekvátne nastavenej cene z pohľadu 
lokality či stavu nehnuteľnosti.

Od marca 2024 vzrástli inzerované 
ceny bytov celkovo približne o 13 %, 
pričom rast je plošný, no najvýraznejší 
v krajských mestách. Ceny rodinných 
domov rástli miernejšie. Najvyššia me
dziročná dynamika percentuálneho 
rastu je stále v  regiónoch s  nižšou 
počiatočnou cenovou úrovňou, ako 
napríklad na východnom Slovensku, 
kde len Prešovský kraj zaznamenal 
medziročný nárast okolo 10 %.

V rámci bytov pretrváva preferencia 
menších bytov v krajských mestách, 
najmä 2-izbových, pre ich cenovú do-

stupnosť a  širšiu skupinu potenciál-
nych kupujúcich s  možnosťou hypo-
tekárneho financovania. V  drahších 
mestách je dopyt po 1 a 2izbových 
bytoch podobný.

Celkovo realitný trh na Slovensku pre-
chádza fázou oživenia s presunom do-
pytu na sekundárny trh a očakávaným 
vyrovnávaním cenových rozdielov 
vplyvom klesajúcich úrokových sa-
dzieb. Regionálne rozdiely v dynami
ke rastu cien poukazujú na postupné 
dobiehanie ekonomicky menej rozvi
nutých regiónov Slovenska. n

ANALÝZA
Tomáš Boháček • analytik 365.bank • www.365.bank

    Ponuková štruktúra bytov na predaj v Bratislave 
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ČIASTOČNE FUNKČNÝ KATASTER
Úrad geodézie, kartografie a katastra SR 17. marca obnovil 

elektronické služby pre banky a notárske úrady. Finančné 

inštitúcie a notári tak mohli opätovne pracovať online 

s aktuálnymi údajmi katastra nehnuteľností.

NOVÝ MINISTER
Prezident SR Peter Pellegrini vymenoval Samuela Migaľa 

(nezávislý) do funkcie ministra investícií, regionálneho 

rozvoja a informatizácie. Migaľ sa stal ministrom na 

základe dohody, ktorú ešte ako nezaradený poslanec 

podpísal s premiérom Robertom Ficom. Dohoda má 

okrem nových postov vo vláde priniesť stabilnú podporu 

vládnej koalície. 

ĽUDIA BEZ PRÁCE
Nezamestnanosť na Slovensku vo februári klesla, 

podiel disponibilných uchádzačov o zamestnanie 

v produktívnom veku sa dostal na 3,79 %. Úrady práce, 

sociálnych vecí a rodiny evidovali 164 508 uchádzačov 

o zamestnanie. 

ČÍNA ZAREAGOVALA
Po zavedení dovozných ciel zo strany USA na čínske 

produkty Čína splnila svoju hrozbu odvetných ciel, ktoré 

začali platiť od 10. marca 2025. Napätie v obchodných 

vzťahoch medzi dvomi najväčšími ekonomikami sveta sa 

tak ešte zvýšilo. Navyše, Peking cez víkend (8. – 9. marca) 

oznámil odvetné dovozné clá aj na výrobky z Kanady.

EÚ REAGUJE NA TRUMPA
Európska únia v reakcii na americké 25-percentné clá 

na dovoz ocele a hliníka do USA zavedie od 1. apríla 

„protiopatrenia“ na americký tovar v hodnote 26 mld. €. 

Oznámila 12. marca šéfka Európskej komisie Ursula von 

der Leyenová.

LIETADLÁ Z POĽSKA
Brazílsky výrobca lietadiel Embraer oznámil, že zvažuje 

zriadenie finálnej montážnej linky pre svoje vojenské 

nákladné lietadlo KC-390 v Poľsku.

TRUMP VS KANADA
Americký prezident Donald Trump zostril svoj postoj 

ku Kanade a oznámil, že clá na dovoz ocele a hliníka zo 

susednej krajiny zvyšuje oproti pôvodne stanovenej 

hodnote na dvojnásobok.

NÁJOMNÉ BYTY
Do systému štátom podporovaného 

nájomného bývania odovzdal 

11. marca investor, poisťovňa 

Kooperativa, prvých približne  

70 bytov. Nachádzajú sa v projekte 

Ovocné sady v Bratislave, pričom 

viac ako 20 bytov bude určených 

pre  zamestnancov Univerzitnej 

nemocnice Bratislava. Prví 

záujemcovia by sa mali k bytom  

dostať v apríli. 

OBNOVITEĽNÉ ZDROJE
Výroba zelenej elektrickej energie dosiahla vlani 

v Nemecku rekordnú úroveň. Až 59,4 % elektriny 

vyrobenej a dodanej do siete v roku 2024 pochádzalo 

z obnoviteľných zdrojov, ako sú veterná a vodná energia, 

fotovoltika a bioplyn.

KOŠICE – ZÜRICH
Viac ako 32-tisíc cestujúcich na vyše 300 letoch využilo 

letecké spojenie medzi Košicami a Zürichom počas 

prvého roka jeho prevádzky. Vďaka rastúcemu dopytu 

budú toto leto v ponuke štyri lety týždenne.

tasr • www.tasr.sk

POISTENIE KYBERNETICKÝCH RIZÍK VO SVETE RÝCHLO RASTIE, SR ZAOSTÁVA
Útok na slovenský kataster nehnuteľností pripomenul, aké vážne následky môžu mať kybernetické útoky.  

Hackeri pravidelne cielia na firmy, nemocnice, banky aj infraštruktúru. Jedným zo spôsobov, ako minimalizovať súvisiace 

škody, je poistenie kybernetických rizík. Vo svete sa tento segment poisťovníctva rozvíja rýchlo, Slovensko však zaostáva, 

upozornili experti dohľadu nad poisťovníctvom NBS.

„Kým globálny trh sa za posledných päť rokov strojnásobil a do roku 2027 môže dosiahnuť hodnotu 29 miliárd 

dolárov (26,6 miliardy eur), u nás ostáva poistenie kybernetických rizík len okrajovou záležitosťou.“ 

SLINTAČKA A KRÍVAČKA NA SLOVENSKU
Slintačku a krívačku potvrdili na prelome marca a apríla v 6 chovoch dobytka na juhu a západe Slovenska 

– v Medveďove, Ňárade, Bake, v obci Lúč na Ostrove, v Plaveckom Štvrtku a Jurovej. Ochorenie sa na 

Slovensko dostalo zrejme z Maďarska. Ide o závažnú, vysoko nákazlivú, akútnu, horúčkovitú vírusovú 

chorobu hospodárskych zvierat s významnými ekonomickými dosahmi. Vláda vyhlásila pre celé územie 

Slovenska mimoriadnu situáciu.

Rakúska vláda ako reakciu oznámila balík opatrení vrátane zákazu dovozu živých zvierat zo Slovenska i Maďarska. 

Rakúska polícia a colníci začali vykonávať v pohraničí adresné kontroly. Mimoriadne opatrenia zaviedlo aj Česko.

➔
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TRUMP A AMERICKÁ WHISKY
Americký prezident Donald Trump pohrozil zavedením 

cla vo výške 200 % na všetky vína a iné alkoholické 

produkty z EÚ, ak Brusel nezruší plány na clo na americkú 

whisky.

VIAC HAZARDU
Slováci vlani na hazardné hry celkovo minuli 1,45 mld. €, 

čo je v porovnaní s rokom 2023 nárast o 9,6 %. V roku 

2024 uzatvorili stávky vo výške 24,2 mld. € a na výhrach 

im bolo vyplatených 22,8 mld. €.

ÚSPECH DLHOPISOV
Prvý predaj štátnych dlhopisov 

určených bežným občanom na 

Slovensku prekonal očakávania, 

keď sa celkový objem 500 mil. € 

predal za 3,5 dňa. Projekt preto 

bude pokračovať aj v ďalších 

rokoch. Celkovo si dlhopisy pre ľudí 

kúpilo 21 200 investorov. Priemerná 

investovaná suma bola 22 600 €, 

najviac občanov investovalo od 4 000 

do 10 000 €.

NA ČIERNEJ LISTINE
USA 25. marca pridali vyše 50 čínskych technologických 

firiem na svoju čiernu listinu. To zabráni americkým 

spoločnostiam obchodovať s nimi bez povolenia od vlády. 

Ide o prvý takýto krok na obmedzenie exportu umelej 

inteligencie (AI) a pokročilých technológií od návratu 

prezidenta Donalda Trumpa do Bieleho domu. 

O ŠTVRTINU VIAC NA DANIACH
Finančná správa za prvé dva mesiace tohto roka vybrala 

na daniach 3,4 mld. €, čo je o 672 mil. € alebo 24,5 % viac 

ako v rovnakom období vlaňajška. 

PODPORA JADRA
Veľké nadnárodné spoločnosti ako Amazon a Google 

sa zasadzujú za výrazné rozšírenie jadrovej energie. 

Internetoví giganti podpísali výzvu, v ktorej prisľúbili, že sa 

budú usilovať o strojnásobenie globálnych kapacít jadrovej 

energie do roku 2050. Medzi signatármi sú aj energetická 

spoločnosť Occidental a japonská strojárska spoločnosť IHI. 

EPH V SLOVENSKÝCH ELEKTRÁRŇACH
Európska komisia oznámila, že na základe nariadenia 

EÚ o fúziách schválila získanie výlučnej kontroly nad 

Slovenskými elektrárňami, a. s. zo Slovenska spoločnosťou 

Energetický a průmyslový holding (EPH), a. s. z Česka.

VIETNAM JE V KURZE
Vietnam sa stal treťou najnavštevovanejšou krajinou 

v juhovýchodnej Ázii so 17,5 milióna medzinárodných 

príchodov v roku 2024, čím predbehol Singapur. Druhá 

priečka patrí Malajzii s 25 miliónmi návštevníkov 

a Thajsko je na 1. mieste s 35 miliónmi zahraničných 

trustov. Len v januári a februári navštívili Vietnam takmer 

4 mil. zahraničných turistov, čo je medziročný nárast 

o 30,2 %. 

BUDE TO HORŠIE
NBS opätovne zhoršila prognózu vývoja slovenskej 

ekonomiky. V tomto roku by mala rásť o 1,9 % namiesto 

2,3 %, ako očakávala banka ešte v decembri.  

Mierne vyššia by mala byť aj inflácia, a to 4,3 % namiesto 

 4,1 %. Dôvodom je najmä rastúca neistota vo svetovej aj 

domácej ekonomike.

TRUMP A NEMECKO
Clá na dovoz áut do USA, ktoré oznámil americký 

prezident Donald Trump, môžu znížiť export nemeckých 

áut do USA až o takmer 30 %. Poukázali na to výpočty 

poradenskej spoločnosti Deloitte.  n

MESIAC V EKONOMIKE

OECD ZNÍŽILA PROGNÓZY GLOBÁLNEHO RASTU  

PRE OBCHODNÉ BARIÉRY A NEISTOTU 

Ako dôvody v roku 2025 uviedla bariéry v obchode a zvýšenú geopolitickú neistotu, ktorá ovplyvňuje  

investície a výdavky domácností. Očakáva, že globálna ekonomika tento rok vzrastie o 3,1 %  

(3,3 % v predchádzajúcom odhade). A v roku 2027 sa rast spomalí na 3 %.

Projekcie OECD vychádzajú predovšetkým zo slabšieho očakávaného rastu v USA a v eurozóne 

a z predpokladu, že Washington uvalí v apríli clá vo výške 25 % na dovoz z Mexika a Kanady.

Pre USA predpovedá v roku 2025 hospodársky rast o 2,2 % (2,4 % v decembrovej projekcii)  

a v roku 2026 jeho spomalenie na 1,6 % (2,1 % v decembri).

Mexiko najviac zasiahne vplyv ciel, pričom tento rok jeho ekonomika klesne o 1,3 % (decembrový  

odhad rast o 1,2 %) a na budúci rok o 0,6 % (decembrový odhad rast o 1,6 %).

Rast kanadskej ekonomiky sa v tomto a budúcom roku spomalí na 0,7 % (pôvodný odhad pre oba roky 2 %).

Eurozóne zhoršila OECD odhad rastu ekonomiky v tomto roku na 1 % z 1,3 % (z 0,7 % v roku 2024)  

a jej zrýchlenie na 1,2 % v roku 2026.

Číne predpovedá, že si udrží zdravý rast 4,8 % v roku 2025 a 4,4 % v nasledujúcom roku.
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Upozornila na to slovenská účtovná 
a poradenská skupina Atlas Group.

Výška dane sa bude líšiť v  závislos
ti od spôsobu uskutočnenia platby. 
Pri bankových prevodoch, ako je na-
príklad úhrada faktúr alebo iných fi-
nančných záväzkov, sa uplatní sadzba 
vo výške 0,4 % zo sumy transakcie, 
pričom maximálny limit je stanovený 
na 40 € na jednu platbu. Pri výbere ho-
tovosti z účtu bude daň výrazne vyššia, 
konkrétne 0,8 % zo sumy výberu, pri-

čom v tomto prípade nie je stanovený 
žiadny horný limit.

„Z  pohľadu výšky sadzieb vyplýva, 
že pre toho, kto uhrádza, je najvhod-
nejšie zvoliť si platbu kartou, pretože 
tá nie je predmetom dane. Platí sa iba 
daň vo výške dve eurá za použitie pla-
tobnej karty, a to bez ohľadu na to, koľ-
kokrát bola platobná karta počas roka 
použitá a  v  akej sume boli vykonané 
transakcie,“ upozornila Jitka Božeko-
vá, partnerka Atlas Group.

Sadzba dane sa má líšiť v závislosti od toho, či ide o debetnú transakciu (0,4 % zo sumy,  

maximálne 40 €), výber hotovosti z bankomatu (0,8 % zo sumy bez maximálneho limitu)  

alebo použitie platobnej karty (2 € za rok).

Zákon nadobudol účinnosť 1. januára 2025, pričom prvým zdaňovacím obdobím je apríl 2025.

Od 1. apríla 2025 sa na Slovensku začala uplatňovať nová daň 

z finančných transakcií. Takzvaná transakčná daň sa týka fyzických 

osôb – podnikateľov, právnických osôb a organizačných zložiek 

zahraničných osôb vykonávajúcich podnikanie, ktoré sú zároveň 

klientmi poskytovateľa platobných služieb. Zdaňované budú finančné 

transakcie, pri ktorých dochádza k odpísaniu sumy finančných 

prostriedkov z transakčného účtu.

Nová transakčná daň sa vzťahuje na všetky odchádzajúce platby podnikateľov a firiem. 

Niektoré subjekty sú od tejto dane oslobodené, medzi nimi napríklad  

občianske združenia, ktoré si však musia splniť formality,  

aby sa vyhli automatickému strhávaniu dane zo svojich platieb. 

Transakčná daň je realitou

Transakčná daň má aj výnimky

Zrušenie dane  
z finančných transakcií, 

ktorá sa uplatňuje  
od 1. apríla, by v roku 

2026 znamenalo stratu 
príjmu do štátneho 

rozpočtu v hodnote asi 
700 mil. €. 

minister financií  
Ladislav Kamenický ➔
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Nie všetky platby budú podliehať trans
akčnej dani. Výnimku predstavujú plat-
by týkajúce sa daní, odvodov a  prí-
spevkov, ako sú napríklad odvody do 
Sociálnej poisťovne či zdravotných pois-
ťovní. „Zároveň sa okrem typu platieb za-
viedli aj výnimky pre niektoré inštitúcie, 
ktoré sú od platenia tejto dane oslobode-
né. Ide napríklad o školy či niektoré ne-
ziskové organizácie,“ spresnila Božeková.

Daň sa takisto nebude uplatňovať na 
transakcie medzi účtami toho istého 
daňovníka, pokiaľ sú vedené v  rám-
ci jednej banky. Oslobodené budú aj 
platby za štátne dlhopisy a transakcie 
vykonané platobnou kartou, pričom 
zdaňovať sa bude iba samotné použitie 
karty formou ročného poplatku.

Občianske združenia rovnako patria 
medzi subjekty oslobodené od trans
akčnej dane, avšak toto oslobodenie 
nie je automatické. „Každé občianske 
združenie musí svojej banke oznámiť 
osobitný účet, z ktorého budú realizo-
vané finančné transakcie. Tento účet 
musí byť nahlásený najneskôr do 31. 
marca 2025. Ak tak združenie neurobí 
v stanovenom termíne, banka ho auto-
maticky zaradí medzi daňovníkov a za-
čne mu strhávať daň z transakcií, ktoré 
sú jej predmetom,“ dodala Božeková. n

„Ak má zahraničná spoločnosť platob-
ný účet v banke so sídlom v SR, pred-
metom dane z finančných transakcií sú 
finančné transakcie, ktoré sú vykona-
né na tomto účte v  tuzemsku, pričom 
platiteľom dane je príslušná banka. 
Zahraničná spoločnosť, ktorá má pla-
tobný účet u poskytovateľa platobných 
služieb so sídlom v zahraničí a vykoná-
va v tuzemsku činnosť, sa stáva platite-
ľom dane,“ priblížil hovorca finančnej 
správy Daniel Súkup s tým, že finančné 
transakcie vykonané na platobnom účte 

v zahraničí, ktoré nesúvisia s činnosťou 
na Slovensku, nie sú predmetom dane.

Ak sa zahraničná spoločnosť stáva pla-
titeľom dane, nemá podľa hovorcu po-
vinnosť registrovať sa u správcu dane. 
Musí však vypočítať a  odviesť trans-
akčnú daň za príslušné zdaňovacie 
obdobie, ktorým je kalendárny mesiac, 
a to najneskôr do konca nasledujúceho 
mesiaca. V rovnakej lehote je povinná 
predložiť správcovi dane oznámenie 
o  výške dane elektronicky na tlačive, 

ktorého vzor je zverejnený na interne-
tovej stránke finančnej správy.

„Ak by zahraničná osoba zo svojho 
účtu vedeného v zahraničí vykonávala 
finančné transakcie, ktoré súvisia s čin-
nosťou v SR, platobnou kartou, samot-
ná platobná operácia nie je predmetom 
dane. Predmetom dane z  finančných 
transakcií je však použitie tejto platob-
nej karty, pričom sadzba dane je 2 eurá 
za kalendárny rok, v ktorom bola pla-
tobná karta použitá,“ doplnil Súkup. n

Nová daň z finančných transakcií sa týka aj zahraničných spoločností. Spoločnosť,  

ktorá nemá sídlo na území SR, sa stáva daňovníkom vtedy, ak má platobný účet  

v banke so sídlom v tuzemsku alebo vykonáva činnosť na území Slovenska.  

Upozornila na to finančná správa.

Transakčná daň a zahraničné spoločnosti

Daňovníkmi sú:
l  podnikatelia (živnostníci, slobodné povolania na 

základe iného ako živnostenského oprávnenia, 
daňoví poradcovia, advokáti, architekti, súkromní 
lekári a samostatne hospodáriaci roľníci) a 

l  právnické osoby (s.r.o., a.s., v.o.s., družstvo, štátny 
podnik, komanditná spoločnosť a politická strana)

Daňovníkom nie je:
l  fyzická osoba – nepodnikateľ  l  zamestnanec  
l  dôchodca l  autori  l  prenajímatelia nehnuteľnosti 
prenajímajúci len na základe DIČ
l  neziskový sektor – občianske združenia, neziskové 
organizácie, nadácie, ako aj subjekty, ktorých výdavky 
sú súčasťou rozpočtu verejnej správy a ktorých 
hlavná činnosť nie je podnikaním (obce, VÚC, Matica 
slovenská, SAV, školy a zdravotnícke zariadenia, ktoré 
nie sú obchodnými spoločnosťami)

Predmetom dane je odchádzajúca platba 
z transakčného účtu podnikateľa (napr. platba za 
faktúry, energie, poistenie a podobne), ďalej výber 
hotovosti z transakčného účtu podnikateľa, ako aj 
preúčtovaný náklad (napr. veľké nadnárodné skupiny).

Predmetom dane nie je platba kartou, platba  
daní, odvodov a poplatkov na účet v Štátnej 
pokladnici, platba odvodov do Sociálnej poisťovne, 
úhrada zdravotného poistenia, výplata dávok 
sociálnej pomoci, sociálnych dávok a dôchodkov,  
preplatenie liekov a zdravotných úkonov  
zdravotnou poisťovňou, ako aj platby pri ktorých 
sa nakladá s cudzími peniazmi (notárska úschova, 
exekútorské účty).  n

tasr • www.tasr.sk
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Trumpove clá významne uškodia  
aj Američanom

Clá, ktoré zavádza administratíva amerického prezidenta Donalda Trumpa 

voči ostatným krajinám, negatívne zasiahnu aj americkú ekonomiku. 

Upozornil na to analytik Slovenskej sporiteľne Matej Horňák  

na základe údajov Svetovej banky o vyhodnotení vplyvu ciel zavedených 

Trumpom počas jeho prvého funkčného obdobia. 

V rokoch 2017 – 2021 uvalil Trump 
clá na tisícky produktov vrátane 
hliníka (vtedy 10 %) a ocele (25 %). 
Spolu išlo o clá na produkty v hodno-
te asi 380 mld. USD. „Po niekoľkých 
rokoch máme k dispozícii komplex-
né štúdie, ktoré vyhodnocujú dosahy 
týchto opatrení. A  závery sú jasné, 
v sumáre majú USA nižšiu produk
ciu, nižšiu zamestnanosť a nižší rast 
HDP,“ upozornil Horňák. Dodal, že 
máločo v  minulosti prinieslo svetu 
takú prosperitu ako voľný obchod. 
„Stačí si spomenúť na impulz pre 
ekonomický rast Slovenska po tom, 
čo sa stalo súčasťou európskeho voľ-
ného trhu. Bariéry sú jednoducho 
problémom.“

Štúdie ukázali, že vtedajšie opatrenia 
významne negatívne zasiahli aj ame-
rickú ekonomiku, a  to nielen pro-
stredníctvom priameho vplyvu na 
domácu ekonomiku, ale aj pre pro-

tiopatrenia zo strany zasiahnutých 
krajín. Odhaduje sa, že dlhodobý 
rast HDP bol týmito krokmi zníže-
ný o 0,2 % a negatívne zasiahnutých 
bolo 142-tisíc pracovných miest.

Vyššie clo sa úplne premietlo do cien 
pre domácich producentov a spotrebi
teľov, keďže nedošlo k poklesu „vstup-
nej“ ceny produktov pred preclením. 

Všetky náklady tak znášali tamojšie 
subjekty, ktoré cenu (aj s clom) musia 
zaplatiť. Časť z týchto nákladov padla 
na úkor ziskovej marže amerických 
firiem, časť si priplatili spotrebitelia. 

Základnou myšlienkou Trumpa je 
povzbudenie produkcie v  americ-
kých firmách a nárast zamestnanos-
ti. Podľa Horňáka naozaj počet za-
mestnancov v  odvetviach produkcie 
a spracovania ocele a hliníka vzrástol 
medzi rokmi 2017 a 2019 o 5 až 6 %. 
Avšak domáca kapacita nestačila pre 
potreby amerického priemyslu, vý-
stavba nových či rozšírenie starých 
závodov stojí veľa času a  investícií, 
čo znamená, že mnoho amerických 
firiem bolo aj tak nútených nakupo-
vať oceľ a  hliník na globálnom trhu 
aj s clom. 

Výsledkom bolo, že vstupy do ostat-
ných odvetví americkej priemyselnej 

tasr • www.tasr.sk

Veľmi jasne si 
uvedomujeme 

koncentráciu výroby áut 
na Slovensku a namiesto 

masívneho zbrojenia 
Európy budeme žiadať 

Európsku úniu o masívnu 
pomoc pre automobilový 

priemysel.
premiér Robert Fico ➔
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výroby sa predražovali, ich produkcia 
bola taktiež drahšia a na globálnom 
trhu neboli ich produkty konku-
rencieschopné. V  iných odvetviach, 
ktoré potrebujú tieto suroviny ako 
vstupy, preto došlo, naopak, k  po-
klesu zamestnanosti. Americký Fed 
odhaduje, že vtedajšie clá spôsobili 
zníženie zamestnanosti v priemysle 
o 1,4 %.

Príbeh o ochrane americkej ekonomi-
ky tak má významné trhliny. „Uvale-
nie ciel je samo osebe problematické, 
okrem toho však vyvoláva aj protio-
patrenia, a tak v tejto obchodnej voj-
ne strácajú všetci. Súčasný zásah však 
môže byť ešte výraznejší, vyššie sme 
spomínali, že objem zasiahnutých 
tovarov bol vtedy asi na úrovni 380 
miliárd dolárov,“ upozornil analytik. 
Súčasné opatrenia môžu zasiahnuť 
objem tovarov vo výške 1,4 bilióna 
USD, čo je takmer 4-násobok hodno-
ty z rokov 2018 – 2019. n

Americké clá a Slovensko
Slovensko patrí ku krajinám, ktoré budú najviac zasiahnuté americkými 
clami na dovoz automobilov vo výške 25 %, ktoré boli avizované  
od 2. apríla. Rast HDP znížia clá kumulatívne v nasledujúcich troch 
rokoch približne o 1,5 %. To prinesie stratu miliárd eur v exportoch 
a výrazný negatívny dosah aj na trh práce v podobe nárastu 
nezamestnanosti o niekoľko desatín percenta.
V rámci regiónu strednej a východnej Európy je pre Slovensko americký 
dopyt najvýznamnejší, podľa amerických dát presiahla hodnota 
slovenských exportov do USA asi 6 % nášho HDP, drvivú väčšinu tvoria 
automobily. Práve tie sú zasiahnuté uvalenými clami.
Ďalší z negatívnych vplyvov na našu ekonomiku príde cez spomalenie 
ekonomík našich obchodných partnerov, najmä Nemecka.

analytik Slovenskej sporiteľne Matej Horňák

Až 87 % exportu Slovenska  
do USA tvoria autá.  
Ich hodnota v roku 2024 dosiahla  
3,6 mld. €. Žiadna iná európska krajina 
 nie je od exportu áut  do USA závislá  
tak ako Slovensko. Export áut do USA 
predstavuje 2,5 % slovenského HDP, kým 
priemer Európskej únie je okolo 0,3 %.

V reakcii na ohlásené clá to uviedol ana-
lytik Slovenskej sporiteľne Marián Kočiš.

„Eskalácia v podobe plošnej obchod-
nej vojny znamená, že kumulatívne 
dosahy na slovenskú ekonomiku by sa 
mohli v terajšej situácii takmer zdvoj-
násobiť oproti clám, ktoré by zasiahli 
iba produkciu automobilov. Aktuálne 
riziko poklesu slovenského HDP sa 
tak pohybuje kumulatívne na úrovni 
2,5 % až 3,0 % v horizonte troch rokov 
(2025 – 2027),“ spresnil Kočiš.

Zmeny môžu priniesť ešte najbližšie 
týždne a očakávané vyjednávania medzi 
EÚ a USA. Už teraz je však podľa ana-
lytika jasné, že clá prinesú stratu stoviek 

miliónov eur ročne v  exportoch, resp. 
celkovej ekonomickej aktivity a citeľný 
negatívny dosah aj na trh práce v podo-
be nárastu nezamestnanosti o niekoľko 
desatín percentuálneho bodu.

Kočiš dodal, že dosah ohlásených ciel 
uvidíme najviac v  budúcom roku 
2026. V  tomto roku, podobne ako 
v  roku 2027, by mali clá znížiť rast 
HDP o  0,5 %. Pripomenul, že pred 
prijatím odvetných opatrení ešte exis-
tuje časový priestor na vyjednávanie 
či zváženie všetkých vplyvov. Z po
hľadu EÚ by sa podľa analytika mala 
hlavná pozornosť zamerať na domá
ce európske obchodné bariéry a po
silnenie konkurencieschopnosti.   n

Clá na automobily 25 percent a celoplošné clá na výrobky z Európskej únie 20 percent 

zavedené prezidentom USA Donaldom Trumpom môžu v tomto roku znížiť rast 

hrubého domáceho produktu Slovenska o 0,5 percentuálneho bodu. Naplno sa však 

prejavia v roku 2026. Ak nedôjde k dohode a clá zostanú v platnosti, HDP Slovenska  

má namiesto očakávaných takmer 2 percent rásť iba o 0,5 percenta. 

Clá nielen na autá, ale na všetko z Únie

tasr • www.tasr.sk

Foto: facebook

http://www.tasr.sk


v kníhkupectvách  
a v každom dobrom stánku

11,90 €

Daňový sprievoDca 2025

s komentárom 

Práve v predaji na hnonline.sk

+ Nové daNe 

Daň z finančných transakcií 
Daň zo slaDených náPojov

http://www.knihy.hnonline.sk
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SEMINÁR
NOVÝ STAVEBNÝ ZÁKON 

Organizátor:  
Banskobystrická RK SOPK
Termín: 7. 4. 2025
Čas: 9.00 – 14.00 h
Miesto: Banskobystrická RK SOPK, 
Nám. Š. Moyzesa 4,  
Banská Bystrica
Lektor: Ivan Poruban

Cieľ seminára:
Odprezentovať nový stavebný 
zákon a upozorniť na nové zákonné 
zmeny.

Cieľová skupina: 
Občania, stavebníci, 
podnikatelia, developeri,  
štát a stavebné úrady.

Obsah: 
l  Spojenie a dĺžky konaní
l  Zlúčenie častí stavieb
l  Zrušenie možnosti opätovného 

vyjadrovania sa
l  Fikcie súhlasu
l  Stavby, ktoré netreba ohlasovať
l  Čierne stavby

Účastnícky poplatok:
Člen SOPK:   70 € + DPH
Nečlen SOPK:   90 € + DPH  

KONTAKT:
Banskobystrická RK SOPK
Martina Majerová
tel.: 048/4125 634
martina.majerova@sopk.sk
www.sopk.sk/bb

Program:
9.00 – 9.30 h  
Registrácia účastníkov
9.30 – 10.00 h  
Otvorenie Obchodného fóra
l  príhovor riaditeľa Bratislavskej  

RK SOPK
l  príhovor zástupcu Economic 

Development Agency 
 – Chamber of Commerce  
San Marino a predstavenie komory

l  prezentácia Bratislavskej RK SOPK
l  predstavenie firiem zo strany 

Economic Development Agency 
Chamber of Commerce San Marino

10.00 – 14.00 h  
B2B stretnutia medzi firmami
14.00 h  
Záver podujatia

Účastnícky poplatok:   ZDARMA

Viac informácií a registrácia: TU

 

KONTAKT:
Bratislavská RK SOPK
Ivana Spírová • tel.: 02/4829 1247
ivana.spirova@sopk.sk
www.sopk.sk/ba

n n n

  KOOPERAČNÉ STRETNUTIE

OBCHODNÉ FÓRUM V SPOLUPRÁCI  
S ECONOMIC DEVELOPMENT AGENCY  

 CHAMBER OF COMMERCE SAN MARINO 

Organizátor: Bratislavská RK SOPK

Termín: 9. 4. 2025

Čas: 9.00 – 17.00 h

Miesto: Bratislavská RK SOPK, Jašíkova 6, Bratislava

Podujatie bude príležitosťou na rozvoj obchodných kontaktov, diskusiu 
o aktuálnych trendoch v oblasti podnikania a zároveň sa budú konať 

aj B2B stretnutia – účastníci si môžu dohodnúť individuálne rokovania 
s potenciálnymi obchodnými partnermi.

Profily firiem zo San Marina, ktoré predbežne prejavili záujem o účasť 
na obchodnom fóre, sú zverejnené TU.

mailto:martina.majerova@sopk.sk
http://www.sopk.sk/bb
https://www.sopk.sk/ba/event/obchodne-forum-v-spolupraci-s-economic-development-agency-chamber-of-commerce-san-marino/
mailto:ivana.spirova@sopk.sk
http://www.sopk.sk/ba
https://www.sopk.sk/ba/event/obchodne-forum-v-spolupraci-s-economic-development-agency-chamber-of-commerce-san-marino/
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SEMINÁR
PRAKTICKÉ ASPEKTY 
COLNEJ PROBLEMATIKY 
V PODNIKATEĽSKEJ 
PRAXI  ZVLÁDNITE CLO 
EFEKTÍVNE A BEZPEČNE 

Organizátor: Trnavská RK SOPK
Termín: 10. 4. 2025
Čas: 10.00 h 
Miesto: Regionálne centrum 
Trnava, Zavarská 11/G 
Lektor: David Lopaur, konateľ 
firmy a colný špecialista s viac ako 
20-ročnými skúsenosťami z oblasti 
colníctva

Cieľová skupina: 
Pracovníci logistiky, zasielatelia, 
prepravcovia, koordinátori, 
dispečeri, disponenti, produktoví 
manažéri, obchodníci, nákupcovia, 
predajcovia. Školenie je ideálne pre 

širokú škálu profesionálov z oblasti 
logistiky, obchodu a výroby, ktorí 
potrebujú zlepšiť svoje schopnosti 
v oblasti colnej problematiky, aby 
mohli efektívnejšie komunikovať so 
zákazníkmi a zvládať colné procesy.

Cieľ seminára: 
Získanie uceleného prehľadu 
o colnej problematike a praktických 
znalostí.

Obsah: 
1.  Základné colné predpisy EÚ/SR, 

aktuálne znenie 2025
2.  Colné a daňové územia Európskej 

únie 
3.  Colná terminológia a pojmy 
4.  Colné konanie, začatie, priebeh, 

ukončenie 
5.  Colné režimy (voľný obeh, 

osobitné režimy, vývoz) 
6.  Colné vyhlásenia, sprievodné 

dokumenty pri dovoze, vývoze, 

tranzite (elektronické, písomné, 
ústne, iným úkonom) 

7.  Druhy dokladov a osobitosti 
jednotlivých druhov dopravy 
(cestná, železničná, letecká, 
vodná, poštová, preprava 
potrubím, vedením, 
kombinovaná) 

8.  Zabezpečenie colného dlhu 
(spôsob a druhy záruk) 

9.  Základy pôvodu tovaru 
(preferenčný/nepreferenčný, 
zmluvné a autonómne preferencie) 

Účastnícky poplatok: 
Člen SOPK:  30 € + DPH 
Nečlen SOPK:  70 € + DPH

KONTAKT: 
Trnavská RK SOPK
Peter Kovář
tel.: 033/5512 744
peter.kovar@sopk.sk
www.sopk.sk/tt

Už 14. ročník tradičného networkingového podujatia 
rakúskych a slovenských firiem v oblasti strojárstva, 
spracovania kovov a plastov a moderných technológií, 
ktoré si za tie roky získalo povesť prestížneho B2B 
podujatia.

Podujatie je prioritne určené pre výrobné a technologické 
spoločnosti a dodávateľov špecifických služieb pre odvetvia:
n  strojárstvo n  spracovanie kovov n  výroba a spracovanie
plastov (plastikárstvo) n  výrobné technológie.

Účasť slovenských firiem je BEZPLATNÁ.

Forma:
Rozhovory budú prebiehať podľa vopred zostaveného 
harmonogramu v 20-minútových intervaloch v nemeckom 
alebo anglickom jazyku, prípadne organizátori pomôžu 
s tlmočením.

Máte záujem o účasť?
Predregistrujte sa (najneskôr do 9. 3. 2025), aby 
organizátori mali informáciu o vašom záujme a mohli vás 

informovať, akonáhle si budete môcť zarezervovať termíny 
s konkrétnymi rakúskymi účastníkmi. Zároveň tým dáte 
vedieť, o aké formy spolupráce máte záujem, čo organizátori 
budú môcť zohľadniť pri pozývaní rakúskych firiem.

Predregistrácia: TU

Program a profily rakúskych firiem  
(bude sa priebežne dopĺňať): TU

Podrobné informácie o priebehu podujatia: TU

KONTAKT, podrobnejšie informácie:
ADVANTAGE AUSTRIA

bratislava@advantageaustria.org • www.advantageaustria.org

Trenčianska RK SOPK • sopkrktn@sopk.sk • www.sopk.sk/tn

Žilinská RK SOPK • sekrza@za.scci.sk • www.sopk.sk/za

Banskobystrická RK SOPK • sopkrkbb@sopk.sk • www.sopk.sk/bb

Organizátori:  • Trenčianska RK SOPK • Žilinská RK SOPK • Banskobystrická RK SOPK

Partneri: • Obchodné oddelenie veľvyslanectva Rakúska v SR • Slovenský plastikársky klaster  • Enterprise Europe Network (EEN) 

Termín: 24. 4. 2025
Čas: 10.30 – 16.00 h  • Miesto: rezort Masarykov dvor, Pstruša 339, 96202 Vígľaš

l l l
KOOPERAČNÉ PODUJATIE

RAKÚSKOSLOVENSKÁ KOOPERAČNÁ BURZA 2025
(Austrian-Slovak Cooperation Platform)

mailto:peter.kovar@sopk.sk
http://www.sopk.sk/tt
https://forms.gle/xg2sXoPfR1cetSdx9
https://www.advantageaustria.org/sk/events/20250424_KOOP-program-profily.pdf
https://www.advantageaustria.org/sk/events/20250424_Kooperationsboerse1.sk.html
mailto:bratislava@advantageaustria.org
http://www.advantageaustria.org/
mailto:sopkrktn@sopk.sk
http://www.sopk.sk/tn
mailto:sekrza@za.scci.sk
http://www.sopk.sk/za
mailto:sopkrkbb@sopk.sk
http://www.sopk.sk/bb
https://www.masarykov-dvor.sk/
http://www.sopk.sk
https://www.een.sk/
https://www.advantageaustria.org/
http://www.plasticportal.sk
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DAŇ Z PRÍJMOV,  
ZÁVISLÁ ČINNOSŤ 
Termín: 15. 4. 2025 
Čas: 9.00 – 14.30 h

Cieľ:
Vysvetliť kľúčové pojmy zákona 
o dani z príjmov z pohľadu 
zamestnávateľov.

Obsah:
l  Základné pojmy, zamestnanec, 

zamestnávateľ, daňový rezident, 
daňový nerezident

l  Zdaniteľné príjmy zamestnanca
l  Príjmy zamestnanca, ktoré nie 

sú predmetom dane alebo sú od 
dane oslobodené

l  Nezdaniteľné časti základu dane
l  Daňový bonus na deti a daňový 

bonus na zaplatené úroky, rok 
2025

l  Výpočet mesačných preddavkov 
na daň

l  Ročné zúčtovanie
l  Kedy musí zamestnanec podať 

daňové priznanie a kedy je to pre 
neho výhodné

ZÁKON O SOCIÁLNOM 
POISTENÍ
Termín: 23. 4. 2025
Čas: 9.00 – 14.30 h

Cieľ:
Vysvetliť kľúčové pojmy zákona 
o sociálnom poistení z pohľadu 
zamestnávateľov a platenia 
poistného do Sociálnej poisťovne.

Obsah:
l  Základné pojmy, zamestnanec, 

zamestnávateľ, výnimky
l  Vymeriavací základ, výnimky 

a špecifické prípady
l  Odvodová odpočítateľná položka
l  Prerušenie povinného  

poistenia zamestnanca,  
vylúčenie povinnosti platiť  
poistné

l  Povinnosti zamestnávateľa, 
prihlásenie zamestnanca a ďalšie 
oznamovacie povinnosti

l  Vykazovanie poistného
l  Pripravované novinky pre roky 

2026 a nasledujúce

ZÁKON  
O ZDRAVOTNOM 
POISTENÍ
Termín: 29. 4. 2025
Čas: 9.00 – 14.30 h

Cieľ:
Vysvetliť kľúčové pojmy zákona 
o zdravotnom poistení z pohľadu 
zamestnávateľov a platenia 
preddavkov a poistného na 
zdravotné poistenie.

Obsah:
l  Základné pojmy, zamestnanec, 

zamestnávateľ, výnimky, 
zdravotné poistenie cudzincov

l  Nariadenie EP a Rady (ES)  
č. 883/2004

l  Vymeriavací základ, preddavky 
a poistné, ZTP osoby

l  Odpočítateľná položka
l  Minimálne poistné a minimálne 

preddavky zamestnanca,  
výnimky

l  Povinnosti zamestnávateľa, 

prihlásenie zamestnanca a ďalšie 
oznamovacie povinnosti

l  Poistenci štátu
l  Pripravované novinky pre rok 2026

Účastnícky poplatok:
Za 1 webinár:
Člen SOPK, SPOK, obce a mestá: 
 80 € + DPH
Nečlen SOPK:  90 € + DPH

Za Balík 3 webinárov:
Člen SOPK, SPOK, obce a mestá: 
 170 €+ DPH
Nečlen SOPK: 200 € + DPH

V cene je prístup na webinár bez 
možnosti zadávať otázky.
Jeden deň pred webinárom dostanete 
pracovný materiál v PDF forme,  
link a prístupové heslo.

Možnosť prihlásiť sa na 1 webinár 
alebo na Balík webinárov za 
zvýhodnenú cenu.

Viac informácií v pozvánke TU

KONTAKT:
Žilinská RK SOPK
Anna Cabajová • tel.: 041/7235 103
sekcieza@za.scci.sk
www.sopk.sk/za

n n n

SÉRIA 3 WEBINÁROV
Organizátor: Žilinská RK SOPK 

Partner: RELIA, s.r.o. 
Lektor: Jozef Mihál

http://www.sopk.sk/za
mailto:sekcieza@za.scci.sk
http://www.sopk.sk/za
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ONLINE KONZULTÁCIE

 

Organizátor: Bratislavská RK SOPK
Termín: každý štvrtý štvrtok 
v mesiaci
Čas: 9.00 h
Miesto: online cez ZOOM 

Cieľová skupina:
l  Manažéri malých a stredných 

podnikov (MSP)
l  Odborníci z oblasti priemyselnej 

automatizácie a výroby
l  Špecialisti na obnoviteľné zdroje 

energie a energetickú efektívnosť
l  Personál zodpovedný za 

udržateľnosť a znižovanie 
uhlíkovej stopy vo firmách

l  Študenti a pedagógovia 
odborných škôl so zameraním  
na technológie a inovácie

Harmonogram stretnutí:
 9.00 – 9.10 h / Predstavenie SOPK, 
hlavného partnera, hosťa  
a účastníkov
9.10 – 9.30 h / Odborný výklad
9.30 – 9.40 h / Otázky a odpovede
9.40 – 10.00 h / Privátne online 
konzultácie

Témy a dátumy stretnutí:
1.  Dekarbonizácia malých 

a stredných podnikov  
(24. 4. 2025)

l  Medzinárodný projekt 
CREDIT4CE – online 
kalkulačka na meranie 
uhlíkovej stopy a prepojenie 
dodávateľov a odberateľov 
dekarbonizačných 
technológií prostredníctvom 
dekarbonizačného hubu

2.  Inovácie v energetike  
(22. 5. 2025)

l  Aktuálne medzinárodné 
projekty SIEA v oblasti inovácií 
v energetike pre malé a stredné 
podniky

3.  Digitalizácia malých 
a stredných podnikov  
(26. 6. 2025)

l  Ako na získanie finančnej 
podpory pri digitálnej 
transformácii procesov 
a riadenia

l  Edukácia a poradenstvo 
v oblasti digitalizácie

Partneri programu:
l  Hlavný partner programu  

(január – marec)

Súkromná stredná odborná škola 
automobilová
Cieľom školy je za pomoci duálneho 
vzdelávania vychovať zo svojich 
študentov nadaných pracovníkov 

pre moderný priemysel. Praktické 
vyučovanie prebieha v moderne 
vybavenom tréningovom centre 
Duálnej akadémie a priamo 
u vybraného zamestnávateľa,  
kde študenti pracujú s najnovšími 
technológiami.

l  Prizvané organizácie:
Blumenbecker Slovakia s.r.o.: 
Odborníci na vývoj a dodávku 
robotických pracovísk
Slovenské centrum digitálnych 
inovácií (SCDI):  
Líder v oblasti digitálnych inovácií
Daikin Slovensko:  
Svetový líder v riešeniach HVAC 
a obnoviteľných zdrojoch energie

l  Hlavný partner programu  
(apríl – jún) 

Slovenská inovačná a energetická 
agentúra (SIEA)
Štátna agentúra zameraná  
na podporu inovácií, energetickej 
efektívnosti a udržateľného rozvoja

Účastnícky poplatok:  ZDARMA

Registrácia: TU

KONTAKT:
Bratislavská RK SOPK • Ivana Spírová
tel.: 02/4829 1247
ivana.spirova@sopk.sk
www.sopk.sk/ba

 Inovačná 
polhodinka

https://www.sopk.sk/ba/event/inovacna-polhodinka/
mailto:ivana.spirova@sopk.sk
http://www.sopk.sk/ba
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WEBINÁR
UPLATŇOVANIE 
REGIONÁLNEHO 
DOHOVORU O PANEURO
STREDOMORSKÝCH 
PREFERENČNÝCH 
PRAVIDLÁCH PÔVODU 
RED PEM
 
Organizátor: Trenčianska RK SOPK
Termín: 29. 4. 2025
Čas: 9.00 – 14.00 h
Lektor: Jozef Vaško, konateľ, 
odborný konzultant, lektor,  
colný špecialista

Program:
1.  Uplatňovanie protokolov 

o pravidlách pôvodu, ktorými sa 
stanovuje diagonálna kumulácia 
medzi zmluvnými stranami  
RED PEM

2.  Prehľad zmluvných strán  
RED PEM

3.  Možnosti diagonálnej kumulácie 
medzi zmluvnými partnermi  
RED PEM – prehľad

4.  Postupy s príkladmi určenia 
pôvodu

l  príklady určenia pôvodu 
a variabilná geometria

l  príklad kumulácie opracovania 
alebo spracovania

5.  Prípady, kedy je dôkaz o pôvode 
nepoužiteľný, čl. 33

Odmietnutie preferenčného 
zaobchádzania bez verifikácie

6.  Časové lehoty na verifikáciu 
dôkazov o pôvode, čl. 33

7.  Vydávanie dôkazov o pôvode 
elektronicky po 1. 1. 2025

8.  Diskusia, otázky a odpovede, 
zdroje informácií

Účastnícky poplatok: 
Člen SOPK:   90 € + DPH
Nečlen SOPK:   100 € + DPH
 
Elektronická prihláška TU
 
KONTAKT:
Trenčianska RK SOPK
Katarína Martišková
tel.: 032/6523 834
katarina.martiskova@sopk.sk
www.sopk.sk/tn

n n n

SEMINÁR
TIME MANAGEMENT 
A NASTAVOVANIE 
PRIORÍT
 
Organizátor: Trnavská RK SOPK
Termín: 14. 5. 2025
Čas: 10.00 h
Miesto: Regionálne centrum 
Trnava, Zavarská 11/G 
Lektorka: Soňa Sopóci,  
držiteľka medzinárodného 
certifikátu procesného špecialistu 
a konzultanta pre oblasť  
zlepšenia fungovania firmy  
a jej kontroly

Dozviete sa:
Dá sa skĺbiť rodinný život osobný 
a podnikateľský život do jedného 
funkčného a harmonického celku? 
Ako si nájsť na seba a svoje koníčky 
čas a nabiť sa tak novou energiou 
do ďalšej práce? Ako vedieť určiť,  
čo je a kedy dôležité a nemať pocit, 
že iná oblasť trpí? 

Obsah:
l  Ako si nájsť čas na podstatné veci
l  Aký je skutočný dôvod stresu
l  Čo spôsobuje syndróm vyhorenia 

a ako ho efektívne vyriešiť
l  Prečo vznikajú problémy a ako 

ich efektívne riešiť tak, aby sa 
neopakovali

l  Ako vedieť, čomu sa venovať 
a čomu nedávať svoju energiu

l  Prečo, keď dvaja robia to isté, 
výsledok môže byť odlišný

l  Čo vám pomôže udržať svoj smer 
a nenechať sa vyrušovať

l  Čo stojí za pocitom šťastia a čo je 
v skutočnosti dôležité robiť, aby 
ste boli šťastní

Účastnícky poplatok: 
Člen SOPK:   30 € + DPH
Nečlen SOPK:   70 € + DPH

KONTAKT:
Trnavská RK SOPK
Peter Kovář
tel.: 033/5412 744
peter.kovar@sopk.sk
www.sopk.sk/tt

n aktuálne témy týkajúce sa podnikateľskej sféry 

n zaujímavosti z domácej a svetovej ekonomiky  

n legislatíva  n servis  n informácie o pripravovaných podnikateľských misiách 

n informácie o možnostiach účasti na veľtrhoch v zahraničí 

n informácie o odborných seminároch n pravidelná príloha venovaná regiónom Slovenska

Podrobnejšie informácie nájdete na www.sopk.sk 

VYUŽITE MOŽNOSŤ PROSTREDNÍCTVOM 
INZERCIE SPROPAGOVAŤ VAŠU FIRMU, 

VÝROBOK ČI NÁJSŤ OBCHODNÉHO 
PARTNERA

1/2025  n  ročník XXXIII  n  9. január 2025  n  ISSN 2644-4518  n  nepredajnéMesačník Slovenskej obchodnej a priemyselnej komory

 Téma Čo prinesie rok 2025 / 4 – 9

Aktivity SOPK  Trh práce, kvantové technológie i kultúra / 11 – 16

Pozvánky Webináre, online konzultácie, obchodné misie / 29 –33
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PRIEMYSEL 

HOSPODÁRSTVO

Ďakujeme za priazeň v roku 2024, želáme úspešný rok

POZVÁNKA konferencia SOPK Očakávaný vývoj slovenskej ekonomiky v roku 2025

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfWVdyseh0UojAkNTCB2CYKtUf2qgKrfBfiCc1t1BXPREhhog/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfWVdyseh0UojAkNTCB2CYKtUf2qgKrfBfiCc1t1BXPREhhog/viewform
mailto:katarina.martiskova@sopk.sk
http://www.sopk.sk/tn
mailto:peter.kovar@sopk.sk
http://www.sopk.sk/tt
https://www.sopk.sk/urad/sluzby/inzercia-v-mesacniku-oph
https://www.sopk.sk/mesacnik-oph
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POZVÁNKA

n n n

OBCHODNÉ MISIE PROSTREDNÍCTVOM  
EU BUSINESS HUB JAPAN AND THE REPUBLIC OF KOREA

Služby/benefity pre účastníkov programu:

l  Obchodný matchmaking
l  Informácie o trhu
l  Kultúrna a jazyková podpora
l  Finančná podpora až do výšky 1 000 € na využitie 

služieb spolufinancovaných projektom  

(napr. preklady, tlač, právne poradenstvo)
l  Ubytovanie v hoteli – 4 noci 

Ciele programu:

l  Poskytovanie prispôsobenej pomoci vybraným 
európskym firmám, najmä MSP, pri nadväzovaní 
obchodných kontaktov v Japonsku a Kórejskej republike

l  Podpora viditeľnosti a prítomnosti európskych podnikov 
a značiek EÚ na týchto trhoch

l  Podpora európskych firiem v porozumení miestnej 
obchodnej kultúre, trhovým pravidlám a praktikám  
na zvýšenie ich potenciálu na prístup na tieto trhy

Kto sa môže zúčastniť:
Program je otvorený pre európske firmy, ktoré spĺňajú 
nasledujúce kritériá:
l  Existujú 5 rokov a preukazujú 3 roky finančné údaje / 

Len pre startupy: existujú 3 roky a preukazujú 2 roky 
finančné údaje

l  Sú väčšinovo vlastnené EÚ a majú sídlo v Európskej únii
l  Sú aktívne v zelených, digitálnych alebo zdravotníckych 

sektoroch ako výrobca, subdodávateľ alebo výskumná 
a inžinierska firma (obchodní konzultanti nie sú oprávnení)

l  Majú preukázateľné skúsenosti s medzinárodnou 
obchodnou spoluprácou (mimo EÚ)

l  Majú pevne stanovenú obchodnú stratégiu pre vstup  
na trhy Japonska a Kórejskej republiky

l  Majú dostatočný obrat a počet zamestnancov  
na úspešný vstup na cieľový trh 

EU Business Hub – Japan and the Republic of Korea: Program financovaný Európskou úniou, ktorý podporuje 
malé a stredné podniky a umožní im zúčastniť sa na 10 obchodných misiách do Japonska a 10 misiách do Kórejskej 
republiky v priebehu nasledujúcich štyroch rokov. Každá obchodná misia umožní skupine 50 inovatívnych európskych 
spoločností profitovať z rozsiahleho obchodného poradenstva a párovania obchodných partnerstiev B2B. Účastníci sú 
starostlivo vyberaní na základe kritérií, vrátane ich produktov a technológií, zdrojov a kapacít, ako aj obchodnej stratégie.

EU BUSINESS HUB: NOVÁ OBCHODNÁ MISIA DO JAPONSKA   
Smart Energy Week Autumn 2025 Business Mission 

Termín: 15. – 19. 9. 2025

Miesto: Japonsko

Uzávierka prihlášok: 6. 6. 2025 n  Prihláška: TU

Táto misia predstavuje jedinečnú príležitosť pre európske podniky získať prístup  

k najnovším inováciám v oblasti inteligentnej energetiky v Japonsku.  

Ponúka platformu na nadviazanie strategických partnerstiev, výmenu skúseností  

a získanie cenných poznatkov o technologických trendoch a trhových príležitostiach v regióne.

KONTAKT:  Bratislavská RK SOPK • Ivana Spírová • tel.: 02/4829 1247 •  ivana.spirova@sopk.sk • www.sopk.sk/ba

https://eubusinesshub.eu/en/missions-catalogue/eu-business-hub-smart-energy-week-autumn-2025
http://www.sopk.sk/ba
https://eubusinesshub.eu/en
https://european-union.europa.eu/live-work-study/funding-grants-subsidies_en


PORADENSTVO k uvedeným i ďalším službám, ktorých prehľad je na www.sopk.sk

Podrobnosti o službách SOPK pre podnikateľov a zoznam pracovísk, ktoré ich poskytujú,  

spolu s kontaktnými údajmi nájdete na stránke www.sopk.sk v časti SLUŽBY A CENNÍKY.

VYUŽÍVAJTE SLUŽBY  
SLOVENSKEJ OBCHODNEJ 
A PRIEMYSELNEJ KOMORY  
PRE PODNIKATEĽOV

VYDÁVANIE CERTIFIKÁTOV 
PRE ZARUČENÝ 
ELEKTRONICKÝ PODPIS

OVEROVANIE OBCHODNÝCH DOKLADOV
Certifikačné služby SOPK ako súčasť podpory exportu sa týkajú osved-

čovania právnych skutočností dôležitých v medzinárodnom obchode 

medzi privátnymi spoločnosťami

PORADENSKÉ A KONZULTAČNÉ SLUŽBY  
n   Právne poradenstvo v oblasti podpory a ochrany podnikania

n   Poradenstvo v ďalších oblastiach:

n  medzinárodný obchod, colné a technické predpisy

n  aplikácia colných predpisov EÚ a SR

n  technické prekážky obchodu

n  informatika, komunikácia a sekcie

n  rozhodcovské súdnictvo

n  projekty a mnohé ďalšie

VYSTAVOVANIE ATA KARNETOV
Karnet ATA je medzinárodne unifikovaný colný dokument, ktorý umož-

ňuje uskutočňovať tranzit a dočasný dovoz tovaru do tretích krajín bez 

platenia cla a iných dovozných poplatkov (DPH), bez obchodno-politických 

obmedzení a bez splnenia colných formalít podľa národných colných 

predpisov jednotlivých krajín počas jedného roka (t. j. 12 mesiacov)

http://www.sopk.sk
http://www.sopk.sk
https://www.sopk.sk/urad/sluzby/certifikaty-pre-elektronicky-podpis
https://www.sopk.sk/urad/sluzby/cert_sluzby/
https://www.sopk.sk/urad/sluzby/cert_sluzby/
https://www.sopk.sk/urad/sluzby/poradenstvo-a-konzultacie
https://www.sopk.sk/urad/sluzby/ata-karnety
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VIZITKY

KONTAKTY, KTORÉ SA VÁM ZÍDU
Ak chcete dať o sebe vedieť, využite na propagáciu formu VIZITKY.

Na malom priestore poskytnete  
základné informácie o vašej firme

O mesačníku Obchod 
Priemysel Hospodárstvo:
•  Vychádza prvý pondelok v mesiaci
•  Vychádza v elektronickej verzii
•  K dispozícii je na webovej stránke 

www.sopk.sk
•  Členom SOPK a ďalším osobám  

a inštitúciám (ministerstvá, 
partnerské zamestnávateľské 
inštitúcie, veľvyslanectvá atď.) 
sa doručuje na nimi zadanú 
e-mailovú adresu 

•  Informuje o aktivitách SOPK  
v prospech podnikateľov:
n o tom, čo sa v hospodárstve deje, 
n o tom, čo pre podnikateľov robí,

n  ako obhajuje ich záujmy, 
n  ako sa podieľa na 

pripomienkovaní legislatívy 
týkajúcej sa podnikateľov, 

n  ako komentuje rozhodnutia 
exekutívy a navrhuje riešenia, 
ktoré budú v prospech 
podnikateľskej sféry,

n  aké semináre pripravuje, 
n  na akej obchodnej misii do 

zahraničia sa môžu zúčastniť,
n  na ktorom zahraničnom veľtrhu  

s podporu SOPK môžu 
prezentovať svoje výrobky,

n  o projektoch, na ktorých sa 
môžu zúčastniť – napr. projekty 

cezhraničnej spolupráce, projekty 
umožňujúce propagovať firmu  
v rámci Európskej únie, projekty 
určené pre ženy – podnikateľky.

Súčasťou jednotlivých vydaní 
mesačníka v mesiacoch apríl až 
december je samostatná príloha 
každej z 8 regionálnych komôr,  
v ktorej predstavia svoje aktivity  
pre podnikateľov v regióne i príbehy 
úspešných či jubilujúcich firiem  
a stredných odborných škôl.

Viac informácií o možnostiach 
inzercie nájdete na www.sopk.sk.

miesto pre vašu vizitkumiesto pre vašu vizitku

https://www.sopk.sk/mesacnik-oph
https://www.sopk.sk/urad/sluzby/inzercia-v-mesacniku-oph


https://www.365.bank/spocitajsi


kooperativa.sk

BEZSTAROSTNÝ 
ŽIVOT AŽ PRE 

8 ČLENOV 
RODINY

Ochráňte celú rodinu
jednou zmluvou

POISTENIE

BEZSTAROSTNÝ
ŽIVOT

https://kooperativa.sk/
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OBCHOD  n  PRIEMYSEL  n  HOSPODÁRSTVO
Mesačník Slovenskej obchodnej a priemyselnej komory

apríl/2025

PRÍLOHA BRATISLAVSKÁ RK SOPK

Bratislavská regionálna komora SOPK n Jašíkova 6, 826 73 Bratislava
Tel.: +421 2 4829 1257 n E-mail: sopkrkbl@sopk.sk n www.sopk.sk/ba

prežívame obdobie dynamických zmien v ekonomickej i politickej oblasti, tak 
v medzinárodnej, ako aj domácej. Vláda pripravila na ďalšie roky konsolidačný 
balík opatrení, ktorého nevyhnutnosť nerozporovala dokonca ani opozícia. 
Zvýšila sa DPH, zvýšila sa daň zo zisku právnických osôb, nastupuje transakčná 
daň a ďalšie opatrenia, ktoré majú ozdraviť zdevastované verejné financie. 
Väčšina  ľudí si uvedomuje nevyhnutnosť týchto opatrení a so zaťatými 
zubami s nimi súhlasí. Je však toho názoru, že vláda do veľkej miery zlyháva 
v šetrení na výdavkovej stránke. Vlády obecne nerady siahajú na svoje vlastné 
rozpočty, no v situácii, v ktorej sa nachádzame, je to pre vládu mínus bod. 

Od nežnej revolúcie vlády, takmer bez výnimky, pracovali úspešne na 
predpoklade, že slovenskí podnikatelia jednoducho každú situáciu prežijú 
a ešte z nej vyjdú silnejší. Situácia teraz je však úplne odlišná od tých 
predošlých. Európska únia sa totiž nachádza v situácii, akú nezažila od 
svojho založenia. Ambiciózne opatrenia v ekologickej oblasti, ktoré zaťažujú 
európskych výrobcov vysokými nákladmi, robia európske výrobky na 
svetovom trhu čoraz ťažšie predateľné. 

Po covide, energetickej kríze a vojne na Ukrajine sa k tomu všetkému pridáva 
nečakaný fenomén a katalyzátor, Donald Trump. Za posledné dva mesiace 
nezostal v európskej politike kameň na kameni. Európska únia s hrôzou 
sleduje zmenu americkej politiky voči Ukrajine a Rusku. USA sa šikovne 
z ukrajinského konfliktu vyzúvajú a celý problém hádžu na EÚ a ešte aj žiadajú, 
aby táto prevzala v obrane Ukrajiny podstatnú úlohu. Tlačia na zvýšenie 
obranných rozpočtov krajín NATO na 4 %, pričom očakávajú, že väčšina týchto 
peňazí pôjde na nákup vysoko predraženej americkej techniky. Nedá sa im 
uprieť, obchodníci sú to dobrí. A ako čerešnička na torte, po nešťastnom 
konflikte Volodymyra Zelenského v Oválnej pracovni sa Veľká Británia 
a Francúzsko dostávajú do priameho konfliktu s Trumpovou administratívou. 
Toto skutočne k ničomu dobrému nevedie. EÚ je totiž v takej zlej  
ekonomickej situácii, že nemá bez USA na to, aby udržala režim  
Zelenského nad vodou ani pol roka. A to nás ešte čakajú americké clá... 

Každá vojna je nakoniec o peniazoch, lenže Európskej únii mohutne 
dochádzajú. Utiahnuť toto všetko znamená drastické zníženie životnej 
úrovne ľudí. A dúfať, že si pomôžeme v tejto situácii zmrazenými ruskými 
300 miliardami, je opovážlivo krátkozraké. Kedy už nahradíme rinčanie 
zbraní rozumnou diplomaciou? Ale k tomu treba uvedomenie si reálnej 
situácie a priznanie nakopených omylov. Priznanie a náprava omylov je však 
politicky veľmi ťažká úloha a môže mať nepriaznivý vplyv na politickú kariéru 
súčasných lídrov v Európe. Odvážia sa nakoniec k takémuto kroku? n

rok 2025 je síce už v plnom prúde, ale ešte stále je 
čas obzrieť sa na ten predchádzajúci.  
Sekcia obehového hospodárstva si už našla svoje 
pevné miesto medzi odbornými sekciami SOPK. 
V roku 2024 nám pribudlo niekoľko nových členov 
a pokračovali sme v tradičných podujatiach, 
 či už ide o obľúbené exkurzie do prevádzok 
členov aj nečlenov sekcie, alebo o odborné 
semináre na rôzne aktuálne témy z oblasti 
obehového hospodárstva. Ku koncu roka sme 
prišli aj s novým formátom tzv. coffee break, 
ktorý sa koná každý posledný piatok v mesiaci 
online formou. Ak máte záujem prezentovať vaše 
novinky v oblasti pôsobenia sekcie, radi vám 
poskytneme priestor.

Odborné zázemie členov sekcie sa potvrdilo aj 
na 5. ročníku konferencie Cirkulárna ekonomika, 
tentokrát s podtitulom Na ceste k udržateľnosti. 
Témy pokrývali naozaj širokú oblasť obehovej 
ekonomiky, od obalov po biohospodárstvo 
a energetiku, pričom všetky prezentácie a diskusie 
sme pokryli samotnými členmi sekcie. 

A určite bude o čom hovoriť aj v roku 2025. Oblasť 
obalov čakajú veľké zmeny s cieľom zvýšiť ich 
udržateľnosť a obehovosť. Tie súvisia s nedávno 
zverejneným Nariadením o obaloch a odpadoch 
z obalov. Novým povinnostiam budeme venovať 
v tomto roku určite veľkú pozornosť a členom 
sekcie a komory poskytneme čo najviac informácií 
o nových povinnostiach a cieľoch.

A, samozrejme, budeme sledovať aj globálne 
dianie v oblasti životného prostredia.  
Európska únia pripravuje balík opatrení na 
zvýšenie konkurencieschopnosti, z ktorých 
niektoré sa zrejme dotknú aj legislatívy v tejto 
oblasti. Verím však, že aj tu zvíťazí zdravý 
rozum a neskončia populisticky, tak ako návrat 
plastových slamiek v USA.  n

Vážení členovia SOPK, 

Michal Sebíň 

predseda Sekcie obehového 
hospodárstva SOPK
www.sopk.sk/ba

Vážení členovia SOPK,

Igor Junas 

predseda Predstavenstva 
Bratislavskej RK SOPK
www.sopk.sk/ba

http://www.sopk.sk/ba
http://www.sopk.sk
mailto:sopkrkbl@sopk.sk
http://www.sopk.sk/ba
http://www.sopk.sk/ba
http://www.sopk.sk/ba
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Rok 2024 bol pre Sekciu obehového hospodárstva SOPK, ktorá sídli  
v Bratislavskej regionálnej komore SOPK, bohatý na dôležité podujatia a iniciatívy, 

ktoré podporujú cirkulárnu ekonomiku a udržateľné podnikanie na Slovensku. 
Venovala sa rôznym témam od legislatívnych zmien až po implementáciu inovatívnych 

riešení v oblasti recyklácie a cirkulárnej ekonomiky.

Zasadnutia a stretnutia 
Dôležitým bodom kalendára v januári 
2024 bola účasť členov sekcie na zasad-
nutí Pracovnej skupiny Medzinárodnej 
obchodnej komory pre obehovú eko-
nomiku (ICC Working Group on Cir-
cular Economy), skupiny odborníkov 
a organizácií, ktorí sa pod záštitou Me-
dzinárodnej obchodnej komory zame-
riavajú na podporu a rozvoj obehovej 
ekonomiky. Toto stretnutie umožnilo 
získať cenné informácie o  globálnych 
trendoch a  výzvach, praxi a  iniciatí-
vach v oblasti cirkulárnej ekonomiky.

Na valnom zhromaždení sekcie 13. mar-
ca sa diskutovalo o  ďalších krokoch 
v podpore recyklácie na Slovensku. Za 
účasti zástupcov ministerstva životné-
ho prostredia a  Aliancie na podporu 
recyklácie sa hovorilo predovšetkým 
o  budovaní partnerstiev medzi verej-
ným a súkromným sektorom. 

Webináre a odborné diskusie
Vzdelávacie aktivity, ktoré sekcia or-
ganizuje, majú za cieľ informovať jej 
členov o  dôležitých témach a  novin-
kách, ktoré môžu ovplyvniť ich podni-
kanie. Takými boli vlani na jar seminár 
o  ESG ako nástroji diferenciácie pre 
malé a stredné podniky a druhý sa za-

meral na legislatívne zmeny v  oblasti 
životného prostredia a  ich dopad na 
podnikanie.

Exkurzie 
Dôležitou aktivitou Sekcie obehového 
hospodárstva je organizovanie exkur-
zií. Umožní svojim členom pozrieť sa, 
ako to robia inde, aké skúsenosti s cir-
kulárnou ekonomikou a  udržateľným 
podnikaním majú iné krajiny alebo fir-
my na Slovensku. Exkurzia do spoloč-
nosti MINERÁLNE VODY a.s. v Bal-
dovciach bola príležitosťou pre členov 
sekcie nahliadnuť do výroby a spraco-
vania minerálnych vôd s dôrazom na 
ekologické aspekty výroby.

Na podujatí Innovation Meetup Bio-
Economy, ktoré organizovalo Inovač-
né centrum Banskobystrického kraja, 
prezentovala sekcia svoju činnosť. 

Konferencie
SOPK každý rok organizuje konfe-
renciu Cirkulárna ekonomika, ktorá 

reaguje na aktuálne trendy, inovácie 
a legislatívne zmeny v tejto oblasti. Aj 
preto má každý jej ročník inú nosnú 
tému a na jej príprave a organizácii sa 
každý rok podieľa aj Sekcia obehového 
hospodárstva. 

Okrem toho sa členovia sekcie zúčast-
nili na okrúhlom stole k  národnému 
projektu „Digitálne zručnosti pre zele-
nú budúcnosť Slovenska“.

Nové iniciatívy
V decembri 2024 sekcia pripravila Via-
nočný klub ako príležitosť na networ-
king a  onboarding nových členov. 
Začala tiež pripravovať nový koncept 
„Inovačná polhodinka na zelené témy“, 
ktorý bude ponúkať inovatívne riešenia 
v oblasti cirkulárnej ekonomiky.

Podporovať podnikanie v oblasti udr-
žateľnosti je dôležité poslanie Sekcie 
obehového hospodárstva. Rok 2024, 
plný dôležitých podujatí a diskusií, kto-
ré formovali podnikateľské prostredie 
na Slovensku, je dôkazom, že sekcia sa 
toto poslanie usiluje dôsledne plniť. n

Ivana Spírová 

tajomníčka  

Sekcie obehového hospodárstva SOPK 

https://www.sopk.sk/ba

PRÍLOHA BRATISLAVSKÁ RK SOPK

Podpora udržateľného podnikania

Exkurzia členov sekcie v BaldovciachValné zhromaždenie sekcie

http://www.sopk.sk/ba
https://www.sopk.sk/urad/sekcie_SOPK
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Predstavte si, že na chodbe svojej školy stretnete generálneho riaditeľa  
Daikin Slovensko, top manažéra ľudských zdrojov Volkswagenu,  

ktorý vám osobne odovzdá certifikát, riaditeľa ZSE, ktorý sa zastaví na vašom 
vyučovaní, vypočuje si vás a podá vám ruku, prípadne príde urobiť prednášku 

taký slovenský talent ako Michaela Musilová, známa ako Žena z Marsu.  
Pre študentov Duálnej Akadémie je to bežná realita.

Škola budúcich odborníkov  
a lídrov

Súkromná stredná odborná škola au-
tomobilová Duálna Akadémia v  Bra-
tislave, Devínskej Novej Vsi, je stred-
ná odborná škola, ktorej študenti sa 
pravidelne stretávajú s  generálnymi 
riaditeľmi, top manažérmi a osobnos-
ťami z rôznych odvetví priemyslu. Títo 
odborníci sa zúčastňujú na poduja-
tiach školy ako dni otvorených dverí, 
slávnostné odovzdávanie maturitných 
vysvedčení a dokonca vedú prednášky 
šité na mieru.

Budúci odborníci a lídri
Záujem a spokojnosť s výberom stred-
nej školy potvrdzujú aj súrodenci Ský-
palovci z  Malých Levár. Tretiak An-
drej, mechanik mechatronik: „Duálku 
mi odporúčal otec, ktorý pracuje vo 
Volkswagene ako supervízor pre For-
viu. Videl, že sa zaujímam o elektro-
techniku a baví ma nastavovať stroje, 
tak som si po navštívení školy počas 
dňa otvorených dverí zvolil Duálku. 
Už som tretiak a  neľutujem. Okrem 

iného som bol nedávno aj na Eras-
me v  Nemecku v  Drážďanoch.“ Jeho 
mladšia sestra Katka, druháčka auto-
tronička, ešte dodala: „Kam inam by 
som išla? Brat bol v Duálke spokojný 
a  mňa technika, hlavne autá, bavia. 
Navyše, tu je špičkové vybavenie, lep-
šie si neviem predstaviť.“

Automobilová škola  
nielen o automotive
„Duálka“ si nesie slovo automobilová 
vo svojom názve, ale jej ponuka od-
borov je oveľa širšia. Študenti sa môžu 
rozhodnúť pre 4- alebo 5-ročné štú-
dium. To 4-ročné je v odbore autotro-
nik, mechanik mechatronik, mechanik 
elektrotechnik – odborný informatik, 
automatizačná technika, silnoprúdová 
technika, chladiace zariadenia a  tepel-
né čerpadlá. A  5-ročné Technické lý-
ceum – bilingválne štúdium zamerané 
na obnoviteľné zdroje energie, posky-
tuje študentom dvojjazyčné vzdelanie 
s dôrazom na technické predmety. 

Počuli ste už o Nadpodnikovom 
vzdelávacom centre (NVC)?
Duálna Akadémia ponúka okrem stre-
doškolského vzdelania aj vzdelávanie 
dospelých. V  spolupráci s  Minister-
stvom školstva, vedy, výskumu a špor-
tu SR a  profesijnými organizáciami 
boli vytvorené štandardy hodnotenia 

Duálna Akadémia z.z.p.o.  
je vzdelávacia inštitúcia, 

ktorá poskytuje stredoškolské 
a celoživotné odborné 

vzdelávanie v oblasti techniky. 
Stala sa prvým Nadpodnikovým 

vzdelávacím centrom na 
Slovensku a je aj zriaďovateľom 
Súkromnej strednej odbornej 
školy automobilovej Duálnej 

Akadémie.
➔

http://www.sopk.sk/ba
https://dualnaakademia.sk/
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a kvality pre organizácie, ktoré sa usi-
lujú o získanie štatútu NVC, čím zvy-
šujú dôveryhodnosť a prestíž vzdelá-
vacej inštitúcie.

Kľúč k úspechu: silní partneri
Kľúčom k úspechu študentov Duálnej 
Akadémie je duálny systém vzdeláva-
nia, ktorý ponúka výhody aj zamest-
návateľom. Získavajú kvalifikovanú 
pracovnú silu pripravenú pre potreby 
odvetvia priemyslu, v ktorom pôsobia, 
a  aj pre ich organizáciu, s  ktorou sa 
študenti zoznamujú už počas štúdia.

Duálna akadémia si vybudovala nad-
štandardné vzťahy so zamestnávateľ-
mi, s  ktorými spolupracuje v  oblasti 
automobilového priemyslu, ako napr. 
Volkswagen Slovakia, Hedin Auto-
motive, Škoda Auto Slovensko, ale aj 
z  iných odvetví, napr. Daikin Sloven-
sko, ZSE, Slovnaft, Siemens, Forvia, LiV 
ELEKTRA (skupina PPA CONTROLL) 
a  s  mnohými ďalšími, ktorí profitujú 
z  výhod systému duálneho vzdeláva-
nia. Mnohí z týchto partnerov sú záro-
veň jej zákazníkmi vo vzdelávaní do-
spelých, keď je potrebné preškolenie, 
obnova certifikácií či nadobudnutie 
nových zručností ich zamestnancov.

Užitočná spolupráca
Ako vzdelávacia inštitúcia, ktorá je čle-
nom SOPK, kladie Duálna Akadémia  

veľký dôraz na prepojenie priemyslu 
so vzdelávaním budúcich odborníkov. 
Vďaka členstvu v Slovenskej obchod-
nej a priemyselnej komore sú jej sna-
hy výrazne efektívnejšie. Okrem iné-
ho má na maturitných a záverečných 
skúškach v  komisiách zástupcov ko-
mory a odborníkov z praxe. Študen-
ti, ktorí splnia podmienky, získajú 
certifikát SOPK, ktorý im otvorí ces-
tu profesionála pre ďalšie možnosti 
uplatnenia vo svete techniky. Vzhľa-
dom na vzdelávanie v  oblasti obno-
viteľných zdrojov energie sa v  roku 
2024 stala členom Sekcie obehového 
hospodárstva. Členstvo v sekcii, ale aj 
v SOPK ako takej umožňuje Duálnej 
Akadémii získavať najnovšie informá-
cie zo sveta Priemyslu 4.0, z  oblasti 
školstva a vzdelávania, zúčastňovať sa 
na rôznych odborných fórach, ale aj 
vzdelávacích podujatiach, ktoré orga-
nizuje Slovenská obchodná a priemy-
selná komora.

Jednoducho povedané, partnerstvo 
s  komorou umožňuje objavovať stále 
nové možnosti pre vzájomný rast.  n

Natália Segura

PR a marketingová manažérka

Martin Kmec

koordinátor riaditeľa pre odborné 

vzdelávanie a vzťahy  

so zamestnávateľmi  

www.dualnaakademia.sk

PRÍLOHA BRATISLAVSKÁ RK SOPK

Duálna Akadémia  
je prvým a zároveň jedným  
z dvoch Nadpodnikových 

vzdelávacích centier (NVC) 
na Slovensku so zameraním 
na automobilový priemysel, 
strojárstvo, elektrotechniku 

a automatizáciu. Tieto centrá vznikli 
s cieľom podporiť malé a stredné 
podniky v príprave kvalifikovanej 

pracovnej sily a zabezpečiť 
sektorovú prípravu v plnom 

požadovanom rozsahu a spĺňajú 
prísne kritériá kvality a odbornosti. 

Každý držiteľ štatútu NVC sa 
zaviazal dodržiavať prísne kritériá, 

vďaka ktorým dokáže svojim 
zákazníkom ponúknuť:

l
Kvalitné odborné vzdelávanie 

podľa potrieb trhu práce
l

Moderné vybavenie pre teoretickú 
výučbu a odbornú prax a hlavne 

vysoko kvalifikovaný personál
l

Partnerstvá so zamestnávateľmi, 
základnými, strednými  

a vysokými školami a kariérnymi 
poradcami

l
Praktické vyučovanie 

a celoživotné vzdelávanie 
formou akreditovaných kurzov 

a inovačného vzdelávania 
pedagógov

http://www.sopk.sk/ba
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Firma spomínaného podnikateľa sa 
špecializovala na výrobu špecifických 
komponentov pre letecký priemysel, 
no pri vývoji nového produktu nara-
zili na hranice svojich možností. Dra-
hé a  zdĺhavé testovanie prototypov 
bolo pre malú firmu neudržateľné. 
Práve v  tom čase sa majiteľ dopočul 
o  programe HPC Ambassador, ktorý 
NSCC spustilo s cieľom priblížiť výho-
dy superpočítačov malým a stredným 
podnikom.

Skepticky, ale s nádejou sa prihlásil na 
prvé stretnutie s  odborníkmi NSCC. 
Tam mu vysvetlili, že vďaka výpočto-
vému výkonu superpočítača Devana 
môže jeho firma testovať nové mo-
dely priamo vo virtuálnom prostredí. 
Nemusel vyrábať drahé prototypy ani 
čakať týždne na výsledky. Počas nie-
koľkých dní mal k dispozícii simulácie, 
ktoré mu ukázali, kde jeho návrh zly-
háva a kde má priestor na vylepšenie. 
To, čo by ho stálo tisíce eur a mesiace 
práce, zvládol superpočítač za zlomok 
času a ceny.

Možnosti, ktoré sa otvorili, nezostali 
nepovšimnuté ani u  ďalších podni-
kateľov. V  tom istom programe našla 
riešenie aj spoločnosť z oblasti geodé-
zie, ktorá potrebovala spracovať ob-
rovské množstvo priestorových dát na 
presnejšie mapovanie územia. Vďaka 
superpočítaču sa z  dní stali hodiny 
a výsledky boli detailnejšie, než si kedy 
vedeli predstaviť. Podobne zdravotníc-
ky startup využil výpočtový výkon na 
trénovanie umelej inteligencie, ktorá 
pomáha lekárom pri rýchlejšej a pres-
nejšej diagnostike.

Tieto reálne príbehy ukazujú, že su-
perpočítač nie je len výsadou veľkých 
firiem a  vedeckých tímov. Dnes je 
k  dispozícii aj pre bežné slovenské 
podniky, ktoré chcú inovovať, zrých-
liť vývoj alebo sa jednoducho pozrieť 
na svoje dáta inak. Či už ide o  vý-
robné firmy, technologické startupy, 
alebo firmy z  oblasti služieb, všetky 
môžu využiť silu vysokovýkonného 
počítania.

Spolupráca NSCC a SOPK otvára fir-
mám dvere do sveta, kde sa nemož-
né stáva reálnym. Členovia komory 
môžu bezplatne otestovať svoje nápa-
dy v praxi, absolvovať odborné kon-
zultácie a získať reálny pohľad na to, 
ako superpočítač pomôže priamo ich 
biznisu. Stačí mať chuť skúšať nové 
veci a  otvoriť sa možnostiam, ktoré 
dnes formujú moderné podnikanie. 
Majiteľ strojárskeho podniku dnes 
hovorí, že investícia času do tejto 
spolupráce bola jedna z  najlepších 
v  jeho podnikaní. A  hoci superpo-
čítač nikdy nevidel na vlastné oči, 
výsledky jeho práce sa stali súčas-
ťou každého nového výrobku, ktorý 
z jeho firmy odchádza do sveta. Vďa-
ka partnerstvu NSCC a SOPK môžu 
podobný príbeh zažiť všetci členovia 
komory.  n

Lucia Malíčková

projektový koordinátor NSCC

https://nscc.sk/

Keď sa majiteľ menšieho strojárskeho podniku na západnom Slovensku prvýkrát 
dopočul o Národnom superpočítačovom centre (NSCC), predstavoval si obrovskú 

halu plnú blikajúcich počítačov, ktoré sú určené len pre vedcov a výskumníkov. 
Nikdy by mu nenapadlo, že o pár mesiacov neskôr práve vďaka tomuto centru 

získa riešenie problému, ktorý ho brzdil už roky. Spolupráca NSCC s SOPK 
pomôže, aby jeho príklad mohli nasledovať i ďalší.

Superpočítač posúva  
slovenské firmy vpred 

Odborná konferencia Superpočítač  

a Slovensko v Bratislave

Národné superpočítačové centrum

Dáta zo sociálnych sietí

získané pomocou nástroja CrowdTangle 

Mapovanie polohy a výšky stromov v PointCloud  

dátach získaných pomocou LiDAR technológie

http://www.sopk.sk/ba
https://nscc.sk/

